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европарламентът одобри 
въвеждането в ес на истанб-
улската конвенция във всички 
държави от съюза, без значе-
ние дали са против нея.  

въвеждането на конвен-
цията беше одобрено с две 
отделни гласувания с над 
450 гласа от около 600 при-
съствали евродепутати.

От българите “за” гласува-
ха Радан кънев от енП, трима-
та представители от “Обнови 

европа”, социалистите сергей 
станишев и елена Йончева. 

“Против” конвенцията гла-
сува Ангел Джамбазки от екР. 
въздържаха се Асим Адемов, 
Александър Йорданов и Ан-
дрей новаков от енП.

в пленарна зала не са при-
съствали Андрей ковачев, ева 
Майдел и емил Радев от енП, 
Андрей слабаков (екР), Пе-
тър витанов (ГсДП) и социа-
листите Цветелина Пенкова и 

иво Христов. 
Предстои съветът на ес 

също да гласува по въпроса. 
Процедурата изисква пос-
тигането на квалифицирано 
мнозинство от страните член-
ки, а не единодушие.

към септември 2022 г. 
конвенцията е ратифици-
рана от 21 страни членки: 
Австрия, Белгия, Германия, 
Гърция, Дания, естония, 
ирландия, испания, италия, 

кипър, Люксембург, Малта, 
нидерландия, Полша, Пор-
тугалия, Румъния, словения, 
Финландия, Франция, Хър-
ватия и Швеция. България, 
Латвия, Литва, словакия, 
Унгария и Чехия отказаха да 
ратифицират конвенцията, 
която покрай борбата с на-
силието над жените, вкарва 
задължително в законодател-
ството на страните членки и 
“третия пол”.

Борисов 
направи 
грешка

БСП Срещу чиСтките на радев
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Държавната администрация не работи заради незаконните чист-
ки на Радев, заявиха от БСП. Отстраняват се неудобни служители и 
се устройват верни на служебното правителство хора.

предложението Мария Габриел 
да бъде премиер смятаме, че гос-
подин Борисов направи поредната 
грешка. ние предложихме, и така 
разбираме политиката по принцип, 
да има една лидерска среща, на ко-
ято да се уточнят пет, шест, седем 
най-важни приоритети за България. 
Да потърсим съгласие по тях. Ако го 
постигнем, да си поставим разумни 
срокове за изпълнение на тези зада-
чи. и едва тогава търсим премиера, 
министрите и всичко останало.

Ще отидем на срещата с Мария 
Габриел, ще подходим възпитано и 
институционално. срещата ще бъде 
между ГеРБ и БсП. Приемаме го в ня-
каква степен, но не е това подходът. 

ние очакваме “ред в хаоса”, как-
то сами ГеРБ говорят за себе си. 
Очакваме най-накрая да го сложат, 
защото с този ход те продължават да 
задълбочават хаоса. трябваше да се 
подходи по друг начин. 

Преди да се предлагат министри, 
трябва да изясним всичко останало - 
има ли приоритети, има ли съгласие, 
има ли срок, има ли разбирателство. 
и когато стане ясна тази конкретика, 
която ГеРБ предлагат, ние в БсП ще 
направим допитване в партията и ще 
отговорим. 

не мога да кажа отсега какъв ще 
е отговорът. казвам само, че ще се 
явим на разговорите и ще поставим 
отново въпроса да се сложи ред най-
накрая. Ред и правила, по които се 
работи в политиката.

С

Корнелия НиНОва

Социални 
ПротеСти
в румъния 
и Хърватия

инж. миХаил миХайлов:
цената на меда 
нараСтва 3 Пъти 
от кошера до магазина

13 000 нарушения 
на СкороСтта 
за меСец на 
Бул. „Сливница“

Стр. 9

„За”скандалниядокументгласуваха6отбългарскитеевродепутати,
„против”-1,„въздържалсе”-3,а7простоневлязохавзала

защо 
БългарСките 
деца тънат 
в мизерия?

наказаХа 
195 руСнаци 
заради 
доПинг

Стр. 16

Снимкабта

истанбулската конвенция 
става задължителна

ЕвропарламЕнтът:

Ученици от Разград показаха уменията си за оказване на първа помощ. Областното 
състезание на ученическите екипи бе организирано от БЧК за 31-ви път

ВкадъР
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Само за месец Столичната общи-

на е засякла на бул. “Сливница” 
над 13 000 нарушения на скорост-

та, като най-бързо преминалият 
автомобил се е движел със 148 
км/ч. От кметството са разпоре-

дили светофарите на булеварда 
да работят денонощно. Именно 
там преди дни намериха смъртта 
си 22-годишният Явор Стоянов 
и приятелката му 24-годишната 
Ана Мария Милчева. Те бяха поме-

тени от 18-годишен шофьор с два 
месеца шофьорски стаж. Вчера 
той бе доведен в съда под заси-

лена охрана и заяви, че съжалява 
за случилото се. Прокуратурата 
поиска той да остане за постоян-

но в ареста. 

  �
Юлия КУЛИНСКА 

Правната комисия в НС 
отложи вчера проектозакони-
те на ПГ”БСП за България” за 
промени в Наказателния ко-
декс. те предвиждаха по-ви-
соки наказания за дрогирани 
и пияни шофьори, предизви-
кали произшествия на пътя и 
за трафикантите на хора. От 
БСП настояват за увеличаваме 
наказанията на 20 г. лишаване 
от свобода и да няма условни 
присъди, а само ефективни.

“мнозинството в коми-
сията реши да участваме в  
изслушването на служебния 
вътрешен министър Иван Де-
мерджиев пред комисията по 
вътрешен ред и сигурност, ко-
ето ще се проведе идния чет-
въртък. Ще поискаме от мвР 

становище за това кои измене-
ния в закона са жизненоважни 
и какво трябва да се промени 
в тях по отношение престъ-
пленията на пътя. Дебатите по 
предложенията на БСП за про-
мени в Наказателния кодекс 
ще се проведат евентуално по-
следващата седмици”, заяви 
за ДУмА членът на правната 
комисия мая Димитрова.

По-рано лидерът на БСП 
корнелия Нинова призова да 
заработят комисиите на парла-
мента. Да  се приемат належа-
щите закони, за които всички 
тук лицемерно се кълнат кол-
ко са важни, заяви тя от трибу-
ната на НС. тя обясни, че след 
като комисиите имат членски 
състав, но нямат ръководства, 
единствено председателят на 
НС може да ги свиква и да оп-
ределя дневния ред.

Нинова обяви, че ПГ “БСП 

за България” е внесла писмо 
до председателя в дневния 
ред на правна комисия да се 
включи Закона за изменение 
и допълнение на Наказател-
ния кодекс.

“Докога ще гледаме безу-
частно всеки ден по пътища-
та на България да се избиват 
хора от пияни и дрогирани 
безотговорни шофьори? този 
закон го гледахме в миналия 
парламент и мина на първо 
четене, има пълно съгласие. 
Има стотици декларации от 
всички парламентарни групи 
колко е важно да се приемат”, 
аргументира се Нинова.

“Хайде, стига с това лице-
мерие. всички излизате пред 
камерите и казвате колко е 
важно. Служебният кабинет 
и прокуратурата си измиват 
ръцете с парламента за нес-
вършена работа. мигранти 

се хващат по всякакъв повод, 
на всякакви места. И не ис-
кам парламентът постоянно 
да носи отговорност за това”, 
обърна се към Нинова към де-
путатите.

в този момент шефът на 
НС Росен Желязков се появи 
в зала и отговори, че искани-
те от БСП закони ще бъдат 
включени в дневния ред на 
правна комисия.

От своя страна служебни-
ят вътрешен министър Иван 
Демерджиев призна, че мвР 
само не може да се справи и 
има нужда всички институции 
да бъдат ангажирани по тема-
та с пътната безопасност. той 
благодари на БСП за навре-
менния законопроект и при-
зова промените в Нк да бъдат 
приети. Демерджиев уточни, 
че няма нито една ефектив-
на присъда за трафиканти на 

хора и нито един каналджия 
не е бил вкаран в затвора за 
миналата година. 

мвР отдавна е взело мерки 
за войната по пътищата, но не-
удовлетворителното е, че няма 
резултат, заяви Демерджиев. 
“всеки един от нас сядайки 
зад волана, трябва да бъде из-
ключително отговорен, а ин-
ституциите да не прехвърлят 
отговорността на други, както 
и стопаните на пътя да си за-
дадат въпроса кой отговаря за 
светофарните уредби, за лег-
налите полицаи, кой трябва да 
обезпечи условията, в които 
трябва да се работи, изтъкна 
Демерджиев. той се оплака, 
че Столична община все още 
не е поставила мобилни каме-
ри на опасни възлови места в 
София, където са станали или 
пък има опасност да се случат 
катастрофи. 

Правна комисия отложи дебатите
по промените в НК на БСП
По-високитенаказаниязапияниидрогиранишофьори
иканалджиитеоставатотнововнеобозримотобъдеще

България е платила 345 милиона лева за ваксини срещу кОвИД-
19, обяви служебният министър на здравеопазването Асен меджи-
диев по време на парламентарния контрол. От общо досега доставе-
ните у нас  14,5 млн. ваксини, бракувани са 1 432 325 на стойност 
близо 33 млн. лв. По думите на меджидиев предстои бракуването 
на още 370 хил. ваксини за над 11 млн. лв. Силно се надявам по 
време на преговорите, които се водят в момента, да се намалят коли-
чествата на предстоящите доставки наполовина, каза министърът и 
уточни, че към момента е действащо само споразумението с произ-
водителя “Пфайзер”, по което тази година България има да получава 
8 340 368 дози ваксини.

До момента у нас са приложени едва 4,5 млн. дози от ваксините 
срещу кОвИД-19. 

Страната ни е дарила на Бутан 172 500 дози, на Република Се-
верна македония - 51 480 дози, на Бангладеш - 270 000, на Босна и 
Херцеговина - 258 570, на Иран - 2 830 400 дози.

Зам.-председателят на парламента и на 
БСП кристиан вигенин постави въпроса за 
болницата в Ямбол по време на парламента-
рен контрол. той отчете, че през миналата 
година е направен сериозен напредък, като 
амбицията е била в края на тази година или 
началото на следващата здравното заведение 
да започне да функционира.

“много е важно да се продължи ангажи-
ментът на правителството, независимо дали 
е служебно или друго, за болницата. Граж-
даните на Ямбол заслужават най-после да 
имат съвременна и модерна болница”, посо-
чи вигенин.

той получи уверението на министъра 
на здравеопазването Асен меджидиев, че 

са осигурени необходимите средства за из-
вършването на строително-монтажни дей-
ности, но за обзавеждането и оборудването 
е нужно да се гласува държавен бюджет за 
2023 г.

“много е инвестирано, остава далеч по-
малко. Призивът ми към вас и към народни-
те представители е, когато се стигне до раз-
глеждането на бюджета, да гарантираме, че 
оставащите средства ще бъдат планирани, за 
да може най-после да бъде финализирана ра-
ботата. това ще бъде уникално събитие, тъй 
като държавна болница не е получавала нова 
сграда от доста години. може би това би бил 
един положителен знак за здравеопазването 
в България”, категоричен е вигенин.

Платили сме 345 милиона лева 
за ваксини срещу КОВИД-19

Вигенин пита здравния министър 
за болницата в Ямбол 

13 000  
нарушения 
на бул.  
„Сливница” 
за месец

СнимкаБТа

Стотици граждани се събраха на кръстовището между бул. "Сливница" и ул. "Русе" в столицата  
във вторник привечер. Там през нощта на 7 срещу 8 май шофьор на 18 години блъсна и причини  
смъртта на 23-годишния Я. С. и 24-годишната А. М, които пресичали на пешеходна пътека



българия 3
2023

четвъртък
11 май

  �
Юлия ИВАНОВА

“Засилва се усещането, че 
служебното правителство иска 
чрез промени на устройствени-
те правилници на някои инсти-
туции, да отстрани неудобните 
служители, които са назнача-
вани от редовно правителство. 
Създава се усещането, че с това 
се създават бъдещи спънки 
за разследване на корупцион-
ни практики. Спокойно може 
да стигнем до извода, че тези 
действия преследват отстраня-
ване на неудобни служители и 
бързо устройване на верни на 
служебното правителство ка-
дри”, заяви вчера депутатът от 
“бСП за българия” георги гьо-
ков по време на парламентар-
ния контрол.  

той посочи, че са сменени 
устройствените правилници на 
над 20 администрации. те оп-
ределят вътрешната структура 
и организация на съответното 
ведомство и задават визията 

на политиките и начина, по 
който администрацията ще ги 
прилага. гьоков попита пре-
миера гълъб Донев защо това 
се прави сега, при положение 
че предстои избор на редовно 
правителство, а служебният 
кабинет няма право да задава 
дългосрочни политики.

той определи като “смешен” 
мотива за промяна на устрой-
ствения правилник на агенци-
ята по заетостта, че за периода 
2016-2023 г. основният закон, 
с който тя функционира е бил 
изменян и допълван 12 пъти и 
това налагало промяна в струк-
турата й. От 2016 г. до момента 
са се сменили 7 правителства и 
никое от тях не е счело, че има 
нужда от промени. 

Надявам се, че сте наясно, 
че вие  сте рекордьор в най-но-
вата история на българия като 
служебен премиер с най-много 
чистки и гонения на професи-
оналисти и назначаване на ка-
линките на радев в държавната 
администрация, обърна се към 
Донев зам.-председателят на 

Пг “бСП за българия” Хрис-
то Проданов. той посочи, че 
уволнени служители с над 20-
годишен стаж, за които даже 
не е ясно дали са членове на 
политически партии, а на тяхно 
място са назначени хора, които 
си нямат хал хабер за работата, 
която трябва да извършват.

“в европа и по света има 

много държави с политически 
кризи, където се редуват избори 
след избори, но там държавната 
администрация работи с годи-
ни. тя не е чистена и не поз-
волява на хората да усетят, че 
има политическа криза, защото 
институциите работят. Заради 
чистката, която извършихте, 
държавната администрация е 

спряла и не работи. и основни 
виновници за това сте вие и пре-
зидентът радев”, посочи Прода-
нов. той обясни, че много от 
хората са били отстранени не-
правомерно и водят дела срещу 
държавата. “кой ще плати тези 
обезщетения? Пак ли българ-
ските данъкоплатци ще платят 
за вашия експеримент, наречен 
служебно правителство, и за не-
щата, които вършите незакон-
но?”, попита Проданов. 

“Притеснително е, че преми-
ерът или не отговаря на въпро-
сите на депутатите, или прави 
внушения. има  притеснителна 
информация, че 16 областни 
управители продават 800 дка 
земя - държавна частна собстве-
ност, за по 3 стотинки на кв. м. 
това служебно правителство е 
някаква агенция за недвижими 
имоти. Докато ние тук реша-
ваме политически въпроси, те 
какви въпроси решават? За хаз-
ната, ама в чия полза?”, попита 
риторично зам.-председателят 
на Пг “бСП за българия” иван 
ченчев.

БСП:

Държавната администрация 
не работи заради незаконните 
чистки на Радев
Служебнотоправителствосеепревърналовагенциязанедвижимиимоти,
продаваземяза3стотинкинакв.м,сигнализираИванЧенчев

Кметът на Варна е разследван за престъпление по служба
апелативната прокуратура 

във варна разследва кмета иван 
Портних във връзка с Пловдив-
ския панаир. Досъдебното про-
изводство е за престъпление по 
служба, като деянието може да 
се накаже със затвор от 1 до 8 
години.

разследването е относно 
“лице, което наруши или не 
изпълни служебните си задъл-
жения, или превиши властта 
или правата си с цел да набави 
облага и при това са настъпили 
значителни вредни последици”. 

казусът се отнася до вар-

ненските акции в Пловдивския 
панаир. варна придоби акции 
в панаира след решение на вто-
рия кабинет на бойко борисов 
да разпредели държавната соб-
ственост в изложбения център 
между общините варна и Плов-
див. малко по-късно Пловдив 

върна дела си обратно. Община 
варна обаче не го направи, въ-
преки че през 2017 г. общин-
ският съвет в града гласува 
собствеността в панаира да се 
прехвърли на министерството 
на икономиката.

кметът Портних отказа да 

изпълни това решение. именно 
това е един от мотивите за раз-
следването на прокуратурата. 
По този казус обаче вече има 
съдебно решение, според кое-
то кметът не е нарушил закона, 
въпреки че не се е съобразил с 
волята на общинарите.

евродепутатите от 
групата на Прогресивния 
алианс на социалистите 
и демократите Цветелина 
Пенков и иво Христов оп-
ровергават информацията, 
че са подкрепили акта за 
доставка на боеприпаси 
за Украйна. “Не е вярно, 
че съм подкрепила бърза-

та процедура за доставка 
на оръжия. това е плод 
на техническа грешка при 
подаване и отразяване на 
вота”, заявява Пенкова на 
официалната си страница 
във Фейсбук. “Не подкре-
пям въпросната процедура 
и доставките на оръжия. 
винаги съм защитавала 

позицията, че конфлик-
тът няма да бъде решен 
чрез доставки на оръжия”, 
подчертава тя. Пенкова е 
предприела съответните 
мерки техническата греш-
ка да бъде коригирана.

в нарочна позиция 
до медиите иво Христов 
също обясни, че вотът му 
е техническа грешка. “във 
връзка с появила се в ме-
диите информация, че на 
пленарната сесия на еП в 
Страсбург съм подкрепил 
бързата процедура по акта 
за доставка на боеприпаси 
за Украйна, съм длъжен 
да уточня, че става дума за 
техническа грешка при по-
даването и отразяването на 
вота ми, която настоях да 
бъде коригирана. Не под-
крепям въпросната проце-

дура”, написа Христов.
ДУма припомня, че 

според информация на 
бНр решението е било 
прието от европарламента 
с 518 гласа “за”, 59 “про-
тив” и 31 “въздържал се”. 
Сред въздържалите се са 
Сергей Станишев, елена 
йончева и Петър витанов 
от Прогресивния алианс 
на социалистите и демо-
кратите.

атидже алиева-ве-
ли от “Обнови европа” 
и андрей Слабаков от 
европейските консерва-
тори и реформисти не са 
участвали в гласуването. 
всички останали са гла-
сували “за”, включително 
иво Христов и Цветелина 
Пенкова, сочи информа-
цията на бНр.

актът на европейския 
парламент е насочен към 
увеличаването на достав-
ката на муниции и раке-
ти за украинската армия, 
както и на средства в 

размер на 500 млн. евро, 
с които да се помогне на 
страните-членки на еС да 
попълнят складовете си и 
увеличат продукцията на 
боеприпаси. 

ЦветелинаПенковаиивоХриСтов:

Не сме гласували за боеприпаси за Украйна 



българия4
2023

четвъртък
11 май

w
w
w
.d
u
m
a
.b
g

Народният представител 
и председател на градския 
съвет на бСП в Пловдив 
иван Петков сезира проку-
ратурата след пост във фейс-
бук на бившия председател 
на Общинската избирателна 
комисия от 2015 г. Деница 
чингарова. в него тя заявява, 
че след заплахи за децата й, е 
фалшифицирала местния вот 
през 2015 г. в полза на герб 
и в частност на иван тотев 
и районите кметове, които 
и в момента са на постове-
те си - костадин Димитров 
и Димитър колев. Сигналът 

на Петков е изпратен и до 
Централната избирателна ко-
мисия, която също следва да 
извърши проверка.

“Статусът на Деница чин-
гарова е особено обезпокои-
телен, доколкото същата е 
била длъжностно лице в ка-
чеството й на председател 
на Общинската избирателна 
комисия в Пловдив. именно 
в това си качество тя е отго-
варяла за провеждането на 
местните избори през 2015 г. 
и е била назначена от квотата 
на герб с лидер за  Пловдив 
иван тотев. На тези избори 

именно той беше избран за 
кмет на община Пловдив за 
втори мандат с около 1% раз-
лика пред другия кандидат 
Славчо атанасов”, обобщава 
Петков. 

той припомня, че в онази 
година изтече видеозапис, в 
който лично иван тотев беше 
деен участник в партийно 
обучение, на което предста-
вителите на герб бяха ин-
структирани по какъв начин 
да правят така, че бюлетини-
те да бъдат невалидни.

“многократно сме алар-
мирали за действията на 

герб в Пловдив и техните 
похвати. виждаме, че лица-
та, които искат да вкарат ред 
в хаоса, са главните винов-
ници за това да има хаос”, 
заявява иван Петков. 

“Да се знае. бях принуде-
на със заплаха към децата ми 
да фалшифицирам изборите 
в полза на иван тотев, кос-
тадин Димитров и Димитър 
колев! въпросните съще-
ства никога не са печелили 
избори, защото  не го заслу-
жават!!!”, написа в профила 
си  чингарова във вторник. 

На балотажа на местните 

избори иван тотев спечели 
срещу Славчо атанасов с раз-
лика от 1416 гласа. Потърсе-
на за повече информация по 
публикацията си, чингарова 
потвърди твърденията в пос-
та си във фейсбук, но отказа 
да бъде записана.

“това, което е написа-
ла Деница чингарова във 
фейсбук, не е изненада за 
никого”, каза в коментар 
Славчо атанасов. По думи-
те му прокуратурата трябва 
веднага да се самосезира, 
защото става дума за прес-
тъпление.

Средният 
осигурителен доход 
стана 1410 лева

Приемът на студенти 
по държавна поръчка се 
увеличава за следващата 
учебна година макар и 
с малко. Държавата ще 
субсидира обучението 
на 42 611 новоприети 
студенти в 38 държавни 
висши училища. техният 
брой се увеличава с 1388 
в сравнение с настояща-
та учебна година. 

36 188 от първокурс-
ниците, за които дър-
жавата ще осигурява 
средства за издръжка на 

обучението, ще учат в 
редовна форма. Остана-
лите 6423 ще са задочно. 
Отделно се предвиждат 
и 15 453 места за обуче-
ние срещу заплащане.

За следващата учеб-
на година по предло-
жение на министъра на 
здравеопазването е уве-
личен броят на местата 
за студенти по специал-
ности от регулираните 
професии от професи-
онално направление 
“Здравни грижи” и “Об-

ществено здраве” спря-
мо максимално допус-
тимия брой.

Предвижда се през 
учебната 2023-2024 го-
дина да бъдат приети 
2228 докторанти в дър-
жавните висши училища, 
от които 1742 - в редовна 
и 486 - в задочна форма 
на обучение. 

349 места за докто-
ранти се разкриват и в 
научните организации - 
202 в баН и 65 в Селско-
стопанската академия.

Столичната община започна пре-
асфалтиране на кръговото кръстови-
ще при паметника на васил левски в 
София. Строителните дейности ще се 
извършат на два етапа без цялостно 
затваряне на движението и ще про-
дължат две-три седмици. През ця-
лото време на ремонтните дейности 
ще бъде осигурена за движение през 
кръстовището по една лента в посока. 
това обаче ще доведе до задръства-
ния, затова зам.-кметът ангел Джор-
гов призова столичани да търсят ал-
тернативни маршрути.

Строителните дейности ще започ-
нат от западната половина на кръсто-

вището и движението ще се осъщест-
вява в източната половина. 

трамвайните релси ще се запазят, 
за да се използват при необходимост. 
бул. “васил левски” вече е ремонти-
ран и след преасфалтиране на кръсто-
вището ще бъде обновен изцяло.

От сряда започва да се изгражда 
и северният тротоар на бул. “Цар Ос-
вободител” между сградата на баН 
на ул. “15 ноември” и ул. “раковски”, 
като едната лента за движение ще бъде 
стеснена. в посока “люлин” ще има 
една лента за движение. 

От сряда започва и ремонт на ул. 
“Народно хоро” в кв. “Овча купел”.

СнимкаБТа

70 години от възстановяването на Българската патриаршия бяха отбелязани  
в патриаршеската катедрала “Св. Александър Невски”с архиерейска света литургия и молебен

Нов асфалт около паметника на 
Левски блокира центъра на София

Увеличават приема на студенти 
по държавна поръчка

БСП в Пловдив сезира  
прокуратурата за вота през 2015 г.
БившпредседателнаОикпризнава,чеефалшифицирала
местнитеизборивградавползанаГЕРБследзаплахизадецатай

Средният осигурителен доход за страната 
за март стана 1410,67 лв. За февруари той бе с 
около 30 лева по-малко - 1380,99 лв. Средно-
месечният от 1 април 2022 г. до 31 март 2023 
г. е 1346,78 лв., съобщиха от НОи. От там 
поясняват, че определеният средномесечен 
осигурителен доход за страната за посочения 
период служи при изчисляване на новоотпус-
натите пенсии през април 2023 г.

Средният осигурителен доход е важен 
показател за социалноосигурителната сис-
тема, който се използва за изчисляване на 
процент за осъвременяването на пенсиите, 
отпуснати до 31 декември на предходната 
година, а като елемент в пенсионната фор-
мула, служи за определяне размерите на 
новоотпуснатите пенсии. Освен това заед-
но с броя на осигурените лица и размера на 
осигурителните вноски формира приходите 
в ДОО.

Отчетеният за 2022 г. ръст на осигури-
телния доход се дължи на няколко фактора. 
Сред тях са увеличенията на минималната за 
страната заплата от 650 лв. на 710 лв., на ми-
нималния месечен осигурителен доход на са-
моосигуряващите, както и на регистрираните 
земеделски стопани и тютюнопроизводители 
от 650 лв. на 710 лв. от 1 април 2022 г. 
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европейският парламент потвърди във вторник 
предложението на европейската комисия за удължа-
ване на безмитния внос от Украйна с една година. 
въпреки протестите в пет държави, където властите 
обявиха, че фермерите са засегнати от повишеното 
предлагане на по-евтини храни от Украйна, предло-
жението беше прието от евродепутатите с огромно 
мнозинство от 537 гласа “за” и само с 42 гласа “про-
тив” и 38 гласа “въздържал се”.

Българските евродепутати се разделиха при гла-
суването. Срещу предложението за подновяване на 
суспендирането на вносните мита, антидъмпинговите 
мита и защитните мерки върху украинския износ за 
еС са гласували асим адемов, александър йорда-
нов, ева майдел и емил радев от ГерБ-СДС, енП, 
както и Петър витанов, който вече е член на Герман-
ската социалдемократическа партия. 

Докато ангел Джамбазки (вмро, консерватори), 
радан кънев (“Демократична България”, енП), 
илхан кючук, атидже алиева-вели и искра 
михайлова (ДПС, “обнови европа”), както 
и социалистите Сергей Станишев, еле-
на йончева, иво Христов и Цветелина 
Пенкова са гласували за удължаването 
на безмитния внос с още една година. 
останалите български евродепу-
тати не са участвали в гла-
суването.

миналата про-
лет еС разреши на 
Украйна да внася 
в еС всички сто-
ки, които предвиж-
даха обмитяване по 

споразумението за свободна търговия, за да помогне 
на украинската икономика и по-специално на експор-
та на зърно и други храни, след като русия блокира 
основния експортен канал - през черно море. 

разрешението изтича на 5 юни. 
След като през февруари ек предложи удължава-

не на безмитния внос с още една година пет държави 
- Полша, България, Словакия, Унгария и румъния, се 
обявиха против мярката, като обясниха, че са залети 
с украински износ, който подбива цените и пазарите 
на собствените им производители. те писаха до ек с 
искане за обезщетения и Брюксел им отпусна 156 млн. 
евро от кризисния си резерв, които те да предоставят 
на пострадалите. от тях 26 млн. евро са предназначени 
за България.

миналата седмица ек и петте държави се споразу-
мяха за временна забрана за внос на украинска пшени-

ца, царевица, слънчогледово семе и рапица до 
5 юни, като властите се ангажираха да 

отменят забраната за вноса на реди-
ца украински земеделски стоки в 

замяна на търговското изклю-
чение и финан-
совата помощ.

П р е д с т о и 
окончателно одо-

брение за удължа-
ване на решението 
за безмитен внос 
от Украйна да бъде 

гласувано и в Съвета на 
еС. Петте недоволни държави 

обаче нямат достатъчно гласове, за да 
го блокират.

Фирма с 2 лева капитал прави основния ремонт на 
крайбрежния път между Приморско и китен за над 1,4 
млн. лв. без ДДС, който е дълъг около 700 метра. рехаби-
литацията на пътя започна миналата седмица и ще про-
дължи половин година, съобщиха от община Приморско. 

това е един от 234-те общински проекта, които полу-
чиха финансиране от мррБ в края на миналата година. 
Половината от парите за ремонта на пътя идват от държа-
вата, а останалата половина са осигурени чрез кредит от 
община Приморско.

Проектът предвижда изграждането на пътно платно от 
700 метра с ширина 7 метра с две ленти за движение. Пред-
видената за рехабилитация отсечка е много натоварена 
през лятото. При катастрофи на основния път Приморско - 
Царево, тя е единствен възможен коридор за преминаване 
на потока от автомобили в тези посоки. реализацията на 
проекта, който трябва да приключи в рамките на 6 месеца, 
ще позволи по-бързото придвижване на специализираните 
автомобили на пожарната и спешна медицинска помощ.

изпълнител на обекта е старозагорската фирма “Път-
строй - С” еооД. компанията е създадена в началото на 
2018 г. от Димчо Генов Димов с 2 лв. капитал, пише “ме-
диапул”. 

С днешна дата дружеството е собственост на “ви-
астрой Груп” аД и се управлява от Стойчо иванов. то е 
имало оборот от 722 000 лв. през 2020 г., а година по-рано 
е бил само 2000 лв., сочи последният публикуван финан-
сов отчет на “Пътстрой - С”. 

Дружеството е на печалба от 18 000 лв. За 2021 и 2022 
г. компанията не е декларирала професионалния си опит 
дори и пред камарата на строителите. За нея работят око-
ло 50 служители.

Българският хляб е най-ев-
тиният в европейския съюз, 
българският хляб е храна, ко-
ято е гарантирана като дос-
тъп до потребителя и тя има 
чувствително стабилна цена 
дълго време. това каза предсе-
дателят на УС на националния 
браншови съюз на хлебарите и 
сладкарите мариана кукушева 
пред “България он ер”. 

“При нас повишението на 
цената се налага от транспорт-
ните разходи, цената на го-
ривото. При нас корекция на 
цената се налага основно, за 
да компенсираме работещите 
в бранша, те полагат предим-
но нощен труд и той не е при-
влекателен за младите хора”, 
обясни кукушева.

“всякакви анализаторче-
та, които твърдят, че ДДС не 
се отразява на цената, изричат 
една огромна лъжа, защото 
ДДС се плаща от потребите-
ля”, заяви кукушева. 

По думите й е трудно да се 
прогнозира каква би била це-
ната на хляба, ако ДДС за този 
продукт стане 20 процента, 
тъй като всеки хлебопроизво-
дител има различна цена на 
изходния продукт. 

“България е единствената 
страна в света, която няма ДДС 

на хазарта, а това би довело 
около 3 млрд. лева в държав-
ния бюджет”, каза тя.

кукушева коментира и ев-
ропейската резолюция за снаб-
дяване със зърно от Украйна 
до края на март 2024 г. Спо-
ред нея временната забрана за 

търговия със зърнени култури 
от Украйна не е достатъчна, 
защото в резултат на вноса на 
украинско зърно в страната 
има “пагубно високи запаси от 
зърно”, които са в порядъка на 
около 3 млн. тона, 2,2 млн. от 
които е пшеницата. Потребле-

нието на пшеница у нас годиш-
но е около 1,5 млн. тона. 

“Държавата трябва по вся-
какъв начин да се опита да под-
помогне зърнопроизводителите 
да продадат тази пшеница, за-
щото тя има срок на годност, а 
тя няма как да се съхранява. не 

вярвам някой доброволно да си 
купи пшеница”, поясни още тя. 

По обясненията на куку-
шева българските хлебопроиз-
водители и мелничари купуват 
още от август и септември, 
защото в условията на война, 
хиперинфлация и пандемия це-
ните са нестабилни. 

“една част от пшеницата 
със сигурност ще бъде браку-
вана. новата реколта е само 
след около 10 дни, ще тряб-
ва да се освободят зърнените 
бази, които трябва да поемат 
и тях. всички бази в страната 
поемат общо 15 млн. тона, а 
най-големият проблем е със 
слънчогледа, който гранясва”, 
допълни експертът. 

кукушева е категорична, че 
“нито един грам зърно от Ук-
райна не е влязъл при хлебоп-
роизводителите”. Според нея 
поскъпването на тока за бизне-
са няма да се отрази на цената 
на хляба. 

“такъв тип увеличение, ко-
ето е двуцифрено и немалко, 
няма как да не се отрази на се-
бестойността на хляба. но не 
бих казала, че ще бъде кори-
гирана веднага в търговските 
вериги, а българските достав-
чици очаква да запазят достав-
ната си цена”, коментира тя.

МарианаКуКушева:

Трудно може да се прогнозира 
цената на хляба, ако ДДС стане 20%
Встранатаима„пагубновисокизапасиотзърно”,едначастот
пшеницатасъссигурностщебъдебракувана,прогнозираекспертът

СнимкаЕмилиякоСтадиноВа

Фирма с 2 лв. капитал 
ремонтира 700 м път 
за над 1,4 млн. лв.

Удължават вноса от Украйна с
подкрепата на наши евродепутати
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една от най-очакваните 
схеми по Плана за възстано-
вяване и устойчивост - тази 
за собствени фотоволтаични 
системи за бита, е отворена 
за кандидатстване. Старта на 
процедурата се очакваше през 
февруари, но се забави с ня-
колко месеца. Сега мярката за 
веи и соларни бойлери за до-
макинствата е пусната и ми-
нистерството на енергетиката 
започва набирането на проек-
ти за кандидатстване. 

По схемата се предоставя 
безвъзмездно финансиране за 
доставка и монтаж на слънче-
ви панели за гореща вода за 
домакинствата, както и на фо-

товолтаични системи с мощ-
ност до 10 киловатчаса, които 
могат да включват и системи 
за съхранение на произведе-
ния ток. Доставката и монта-
жът на слънчеви инсталации 
за битово горещо водоснабдя-
ване могат да бъдат финанси-
рани по тази процедура изця-
ло, но с не повече от 1960,83 
лв. Фотоволтаичните системи 
с мощност до 10 киловатчаса 
се финансират до 70%, но не 
повече от 15 000 лв.  

общият размер на парите 
по процедурата е 240 млн. 
лв. - 140 млн. лв. за сметка 
на механизма за възстано-
вяване и устойчивост и 100 

млн. лв. национално и частно 
съфинансиране. на първия 
етап от реализацията ще бъ-
дат разпределени 80 млн. лв. 
За да получи финансиране 
даден проект, той трябва да 
се отнася за жилище, където 
е постоянният адрес на кан-
дидата. в него е необходимо 
да се използва неефективен 
източник на топлинна енер-
гия (печка, котел, камина и 

др.) на твърдо гориво (дърва, 
въглища и др.).

кандидатите могат да по-
дават документи до 10 ноем-
ври 2023 г., след което про-
ектите ще бъдат класирани. 
Предвидено е изцяло елек-
тронно подаване на предло-
женията.

в началото на годината 
народното събрание реши 
чрез изменение на Закона 

за устройство на територи-
ята (ЗУт) монтирането на 
възобновяеми енергийни из-
точници (веи) за производ-
ство на електроенергия или за 
затопляне на вода в урбанизи-
рани територии с мощност до 
20 киловата да мине на уведо-
мителен режим, когато полу-
чената енергия ще се използ-
ва само за собствени нужди 
на потребителя.

работна група разработва проект на 
нов Закон за БнБ, който е съобразен с 
всички изисквания, свързани с въвеж-
дане на еврото и присъединяване на 
БнБ към евросистемата. това съобщи 
нина Стоянова, подуправител на БнБ, 
ръководещ управление “Банково”. 

тъй като промените са многоброй-
ни и засягат всички области на дей-
ност на банката и почти всички разпо-
редби на закона, беше избран подход 
за изработване на нов закон. той ще 
замени Закона за БнБ от 1997 г., с 
който беше въведен валутният борд. 
Законопроектът е в процес на съгласу-
ване с европейската централна банка 
(еЦБ), каза Стоянова. Съгласно про-
екта на новия закон, паричната едини-
ца на България е еврото. 

Страните от еврозоната не искат 
България да се присъедини към ва-
лутния съюз при наличие на продъл-
жаваща политическа криза. те искат 
това да се случи не само когато бъдат 
покрити икономическите критерии и 
приети промените в законодателство-
то, но и със стабилно правителство, 
коментира зам.-министърът на фи-
нансите методи методиев по време 
на дискусият за присъединяването на 
България към еврозоната.

Политическата криза не бе сред 
причините, които финансовият ми-
нистър росица велкова изтъкна през 
февруари, когато официално стана 
ясно, че България няма да успее да 
влезе във валутния съюз на 1 януари 
2024 г. 

възможни са затруд-
нения при купуването 
на електронни винет-
ки и маршрутни карти 
днес, съобщиха от аген-
ция “Пътна инфраструк-
тура”. Причината - ат 11 
до 15 часа ще бъдат из-
вършвани дейности по 
актуализация на елек-

тронната система за съ-
биране на пътни такси. 
актуализацията няма да 
повлияе на автоматич-
ното отчитане чрез бор-
дови устройства и GPS 
тракери на изминатото 
разстояние от тежкото-
варни автомобили над 
3,5 тона. За избягване 

на риска от затруднения 
с покупката на е-винет-
ки националното тол 
управление препоръчва 
на шофьорите, на които 
им предстои пътуване, 
да купят своевремен-
но необходимата им 
електронна винетка или 
маршрутна карта.

България ще пре-
крати членството си в 
международната инвес-
тиционна банка на 15 
август 2023 година, а в 
международна банка за 
икономическо сътруд-
ничество на 17 август 
2023 година.това заяви 
служеният финансов 
министър росица вел-
кова по време на пар-
ламентарния контрол 
вчера. велкова изреди 
редица държави, кои-
то също са прекратили 
членството си в двете 
финансови институции.

във връзка с пред-
стоящото оттегляне на 
България от двете бан-
ки са изпратени офици-
ални писма за предявя-

ване на претенциите на 
България за изплащане 
на дяловете на страната 

във внесения капитал 
на двете банки, посочи 
велкова.

Производствата по несъстоятел-
ност в България са се увеличили с 3 на 
сто през 2022 г., а броят на фалитите 
през изминалата година в сравнение 
с предпандемичната 2019 г. е с бли-
зо 30 на сто по-висок, което показва 
нарастващи рискове във вътрешната 
икономическа среда. Предупредител-
ни сигнали идват от броя на новоре-
гистрираните фирми и тези в ликвида-
ция. това показва анализ на “кофас”, 
компания специализирана в търговски 
взимания.

Броят на новорегистрираните дру-
жества остава под нивото от 2019 г. За 
2022 г. броят на дружествата в лик-
видация в България е 4056, като се 
увеличава с близо 8 на годишна база. 
тъй като процесът по обявяване на не-
състоятелност в България е доста кон-
сервативен и дълъг, броят на фирмите 

в процес на несъстоятелност също се 
увеличава с 2,2 на сто на годишна база 
до 536, информират още от “кофас”.

в осем държави през 2022 г. бро-
ят на фалитите е по-голям, в сравне-
ние с предходната година, а именно в 
България, Хърватия, Унгария, Латвия, 
Литва, Полша, румъния и Сърбия. че-
тири държави отбелязват понижение 
по този показател Ц това са чехия, ес-
тония, Словакия и Словения, съобща-
ва компанията. висок скок на несъс-
тоятелността е отчетен още в Сърбия 
и Унгария, съответно с 106 на сто и 86 
на сто, а най-голям спад на производ-
ствата в естония.

изпадането в несъстоятелност на 
фирмите нараства във всички сектори. 
Сегментите с високо потребление на 
енергия не правят изключение, пише 
в анализа на компанията.

Жилищетотрябвадаепостоянен
адреснакандидата,задаима
тойправонафинансиране

Пишат нов закон за БНБ

Проблеми с купуването  
на винетки днес

Фалитите у нас са се  
увеличили с 30%

България напуска две 
международни банки

Росица Велкова

Старт на програмата за ВЕИ 
и соларни бойлери за дома
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Зам.-управителят на Централната банка на Словакия Людо-
вит Одор е назначен за служебен премиер, след като правител-
ството на едуард Хегер подаде оставка. кабинетът в Братислава 
падна след разкрития, че земеделският министър Самуел вълчан 
е наливал субсидии в приближена компания и на фона на крити-
ките заради високата инфлация и военната помощ за Украйна.  

Президентът Зузана чапутова заяви, че назначава технократ, 
който да организира изборите през септември без политическа 
намеса. Според анализаторите обаче Одор е свързан с готвещите 
се за реванш на вота социалдемократи. Лидерът им и бивш пре-
миер роберт Фицо е категоричен, че ако вземе властта ще спре 
помощта за киев.

реджеп ердоган увеличава заплатите на 700 000 държавни 
служители дни преди президентските избори на 14 май, съоб-
щиха медиите. Държавните служители на по-ниско ниво ще 
получат увеличение от 45%, обяви ердоган. Сред другите му 
обещания са безплатен газ за един месец и до 10 GB безплатен 
интернет за студенти.

междувременно вътрешният министър Сюлейман Сойлу 
отново критикува СаЩ. “Няма избори, които американският 
посланик да не иска да контролира”, каза министърът, цитиран 
от в. “йени акит”. На Запад, отбеляза Сойлу, твърдят, че пред-
почитания на анкара не отговарят на американските интереси. 
Според него ердоган е успял да се откъсне от Запада.

Сръбски граждани са 
предали на властите около 
1400 оръжия, 45 000 боепри-
паси и 100 минно-взривни 
устройства в хода на кампа-
нията за разоръжаване. тя бе 

предприета след трагедиите 
със смъртоносни стрелби 
в училища, извършени от 
ученици. 765 от предадени-
те оръжия са били законно 
притежавани, 199 - на почи-

нали лица, а 404 не са били 
регистрирани, уточни мвр 
на Сърбия.

кампанията продължава 
до 8 юни. Гражданите, които 
върнат оръжието, няма да но-

сят наказателна отговорност 
и да доказват произхода му. 

междувременно са реги-
стрирани над 200 жалби със 
странни съобщения за наси-
лие и са арестувани 35 души.

Протестиращи жители на аржентинската столица Буенос Айрес носят транспарант, на който 
е написано “Стига с промените, МВФ вън”. Те демонстрираха за по-високи заплати и срещу финансовата 
политика на правителството, изпълняващо препоръките на Международния валутен фонд

трите основни образова-
телни профсъюза в румъния 
излязоха на протест пред пар-
ламента в Букурещ. Над 15 
000 училищни и университет-
ски преподаватели и админи-
стративен персонал настояха 
за повишаване на заплатите, 
ежегодното им индексиране, 
заплащане на допълнителните 
часове труд, компенсации и 
подобряване на материалната 
база. ако исканията не бъдат 
изпълнени, на 22 май ще има 

общонационална стачка.
По-рано румънският пре-

миер Николае чука обяви на-
маляване с 10% на разходите 
на министерствата и замразя-
ване на назначенията в дър-
жавния сектор с изключение 
на образованието и здравео-
пазването. това дава надежди 
на протестиращите препода-
ватели за частично удовлетво-
ряване на техните искания. 

в Хърватия на протест 
излизат членовете на профсъ-

юзите на медицинските сес-
три и на независимите здравни 
служители. Близо 1000 души 
се очаква да се съберат днес в 
Загреб, след като властите не 
обърнаха внимание на преду-
предителните стачки в болни-
ците в цялата страна. От 3 май 
медицинските сестри и бол-
ничният персонал провеждат 
всекидневни половинчасови 
протести с настояване за уве-
личение на заплатите поне с 
10 на сто. 

миналия месец премиер-
ът андрей Пленкович обеща 
коригиране на заплащането в 
здравния сектор и нов закон 
за трудовия статут в бранша. 
Според профсъюзите, кои-
то обединяват близо 20 000 
здравни работници, мерките 
са половинчати. те заплаши-
ха, че ако исканията им не 
бъдат изпълнени, след 25 май 
здравната система в Хърва-
тия ще бъде парализирана от 
стачка.

Социални протести
в югоизтока на ЕС
УчебнатагодинавРумъниязаплашенаотпровал,хърватските
медицинскисестриготовидапарализиратболниците

Словакия с нов 
служебен кабинет

Ердоган предизборно
вдига заплатите

Сърбите масово предават оръжия
СнимкиБТА

Мигранти опитват да прережат 
бодлива тел по мексикано-амери-
канската граница в района на град 
Сиудад Хуарес. САЩ очакват ми-
грантски наплив с отмяната на 
КОВИД-мерките. Мигрантите се 
опитват да влязат в страната, 
преди да бъде задействан 
засиленият граничен контрол  

Унгарците са против  
антируски санкции

54% от унгарците са против, а 
25% са за въведените от ЕС санк-
ции срещу Русия, показва проучване 
на местния социологически инсти-
тут “Сент Ищван”. В Будапеща 
едва 35% от допитаните са против 
икономическите ограничения срещу 
Москва. В малките населени места 
обаче броят им нараства до 62 на 
сто.  

Задържаха подпалвач  
на джамии в Германия

Полицията е задържала крими-
нално проявен, докато е заливал с 
бензин джамия в източния герман-
ски град Дрезден. Срещу 34-годиш-
ния извършител тече разследване за 
опит за умишлен палеж. Миналия 
месец той е бил задържан за пуб-
лично горене на Корана. 

Нападение с нож в  
сиропиталище в Полша

16-годишно момиче бе убито, а 
още девет деца - ранени, след напа-
дение с нож в сиропиталище в пол-
ския град Лодз. Полицията е прис-
тигнала бързо след подаден сигнал и 
е задържала извършителя - 19-годи-
шен мъж. 

Сеул и Токио ще споделят 
разузнавателни данни

Япония и Южна Корея се гот-
вят да споделят данни в реално 
време за изстрелване на ракети от 
КНДР. Представител на правител-
ството в Токио разкри, че военните 
“уточняват детайлите на фона на 
заплахите от Пхенян”.

Стрелба в синагога в Тунис
Трима души са убити, а дру-

ги девет - ранени, при нападение в 
синагога на тунизийския остров 
Джерба. Извършителят - охрани-
тел на обекта, първо е прострелял 
колегата си, а след това е открил 
огън в молитвената зала, преди да 
бъде ликвидиран от пристигналите 
сили на реда.

САЩ санкционираха  
сина на Ел Чапо

САЩ наложиха санкции на сина 
на мексиканския наркобарон Хоакин 
“Ел Чапо” Гусман и други членове 
на картела “Синалоа” по обвинения 
за трафик на фентанил и други нар-
котици. Компания за лабораторно 
оборудване от Кулиакан, Мексико, и 
фирма за бизнес с недвижими имо-
ти също бяха санкционирани.
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руската армия атакува 
Днепропетровска област 
в сряда призори с дро-

нове-камикадзе, съобщи 
рБк-Украйна. свалени 
са три ирански безпилот-

ника “Шахид”. руската 
армия обстреля град ку-

пянск в Харковска об-

ласт с ракети “Искандер”. 
Ударите са нанесени във 
вечерните часове на 9 
май. Пострадало е пред-

приятие и пет жилищни 
сгради, ранени са трима 
души. съобщава се и за 
поражения в района на 

градовете чугуев и Изюм. 
в резултат на обстрелите 
са избухнали пожари.

руски и украински 
войски отново водят 
тежки битки югозапад-

но от град Бахмут, а 
според основателя на 
полка “азов” андрий 
Билецки украинските 
части са отвоювали поч-

ти 8 кв. км, съобщи в. 
“Ди Цайт”. По-рано ли-

дерът на компания “ваг-

нер” евгений Пригожин 
се оплака, че руската ар-

мия отстъпва. “те оста-

виха всичко, избягаха и 
разкриха широката поч-

ти 2 км и дълбока 500 
м фронтовата линия”, 
заяви Пригожин, отпра-

вяйки предупреждения 
срещу по-нататъшно 
украинско настъпление 
близо до Бахмут. тасс 
съобщи, че руски щу-

рмови групи продължа-

ват настъплението севе-

розападно от града.
Главнокомандващи-

ят украинската армия 
ген. валерий Залужни 
няма да участва в за-

седанието на военния 
комитет на НатО на 
ниво началници на Ге-

нералните щабове на 
страните членки “дори 
във формат на виде-

оконференция” поради 
“напрегната оперативна 
ситуация” в страната. 
това обяви ръководите-

лят на военния комитет 
на НатО адмирал роб 
Бауер при откриване на 
заседанието, предаде 
тасс. той уточни, че 
е получил писмо от За-

лужни, информиращо за 

отказа. Бауер добави, че 
военен представител ще 
информира страните от 
НатО за подготовката 
за укринското контра-

настъпление.
вашингтон няма пла-

нове да последва приме-

ра на Лондон да изпрати 
ракети с голям обсег на 
Украйна, пише “Полити-

ко”. великобритания има 
готовност да предостави 
на киев ракети с обсег от 
300 км, съобщи по-рано 
в. “вашингтон пост”.

в предаване на ис-

панската телевизия “Ла 
секта” върховният пред-

ставител на европей-

ския съюз по външните 
въпроси и политиката за 
сигурност Жозеп Борел 
подчерта, че ако бъде 
спряна военната помощ 
за Украйна, конфликтът 
ще приключи до някол-

ко дни. в същото време 
обаче той попита дали 
“искаме да сложим край 
на войната по този на-

чин”, в който страната е 
“окупирана” и “лишена 
от нейните свободи”.

Русия обстрелва градове,
Украйна си върна район 
ЖозепБорелпризна,чебезвоеннатапомощзаКиеввойнатащеприключизадни

СнимКаБТа

Суданка, избягала от конфликта в своята страна, лежи с детето си под дърво  
в щата Горен Нил на съседната държава Южен Судан. Над 40 000 жители в южната част  
на обхванатия от насилие Судан потърсиха спасение в съседния Южен Судан 

Федералният съд в ман-

хатън призна експрезидента 
на саЩ Доналд тръмп за 
виновен за сексуално насилие 
и клевета над журналистката 
и писателка елизабет Джийн 
карол. тя ще получи обез-

щетение от около 5 милиона 
долара - 3 за клевета и 2 за 
побой, включващ сексуално 
посегателство, за което тя 
твърди, че се е случило през 

1995 г.
тогава карол не е съобщи-

ла за случилото се на поли-

цията, тъй като "била в шок 
и не искала да мисли за себе 
си като за жертва на изнасил-

ване". 
тъй като делото е граж-

данско, а не наказателно, въ-

просът за затворническа при-

съда не е бил обсъждан.
тръмп нарече присъдата 

"пародия на правосъдие" и 
"лов на вещици" от профила 
си в социалната медия трут 
соушъл. той заяви, че дори 
не помни карол и се закани 
да обжалва присъдата. 

според бившия вицепре-

зидент на майкъл Пенс при-

съдата няма да повлияе на от-

ношението на американските 
избиратели към милиардера, 
който се бори за нов мандат.

все повече иранки отказват да носят хиджаб въпреки пре-

дупрежденията да покриват главите си, съобщи Бта, позо-

вавайки се на чужди медии. това е открита съпротива срещу 
правителството след продължилите месеци протести заради 
смъртта в ареста на 22-годишната махса амини. тя бе задър-

жана от т.нар. “нравствена полиция” заради свободно носене 
на хиджаб. 

властите се опитват да спрат движението с глоби, устни 
предупреждения и затваряне на заведенията, които обслужват 
жени без хиджаб. местните анализатори  обаче предупрежда-

ват, че правителството може отново да разпали към момента 
стихналите протести, ако настоява прекалено силно.

руската Държавна Дума ще денонсира участието на страната 
в Договора за обикновените въоръжени сили в европа (ДОвсе). 
Президентът владимир Путин е назначил с указ зам. външния 
министър сергей рябков за свой официален представител в за-

конодателния орган. 
Договорът, подписан през 1990 г. и адаптиран през 1997 г., 

предполага създаване на система за ограничаване на броя танко-

ве и друга бронирана техника, оръдия, бойни самолети и хели-

коптери в страните участнички. 
Държавите от НатО не са ратифицирали адаптирана версия 

на документа, като продължават да се придържат към старите 
разпоредби, основани на вече несъществуващия баланс на силите 
между НатО и варшавския договор. русия беше принудена да 
обяви през 2007 г. мораториум върху изпълнението на условията 
на споразумението, като остана част от него чисто юридически.

сирийският президент Ба-

шар асад получи официална 
покана от саудитския крал за 
срещата на върха на Лигата на 
арабските държави (ЛаГ) на 19 
май, съобщи канцеларията на 
асад. Очаква се в саудитския 
град Джеда официално да бъде 
възстановено членството на си-

рия в арабската лига.
Новината съвпадна със сре-

щата в москва на външните ми-

нистри на русия, сирия, Иран и 
турция. Обсъдена бе пътна кар-

та за нормализиране на отноше-

нията между анкара и Дамаск 

и цялостната ситуация в сирия. 
според руския дипломат №1 
сергей Лавров тази карта тряб-

ва да позволи ясно да се иден-

тифицират позициите на сирия 
и турция по приоритетни за тях 
теми. това предполага решава-

не на проблема с възстановява-

нето на контрола на сирийско-

то правителство върху цялата 
страна и осигуряването на на-

деждна сигурност на 950-кило-

метровата граница с турция, с 
изключение на възможността за 
трансгранични атаки и проник-

ване на терористи.

Москва се готви  
да денонсира ДОВСЕ

Асад поканен  
в Саудитска Арабия

Пасивна съпротива в Иран 
срещу хиджаба

Осъдиха Тръмп за сексуално 
посегателство
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АНАТолИйсТАНКУлов

ДЕН НА БИБЛИОТЕКАРЯ. Празнува се офици-
ално у нас от 2006 г. след 
решение на МС. Датата 
първоначално е отредена 
от БПЦ за честване на 
славянските първоучи-
тели - светите братя 
Кирил и Методий. От 
1851 г. се отбелязва и като празник на българска-
та просвета. За първи път е честван в Пловдив по 
инициатива на Найден Геров в Епархийското клас-
но училище. С промяната на календара честването 
се премества на 24 май - Ден на българската про-
света и култура и на славянската писменост. На 
11 май Националната библиотека “Св. св. Кирил и 
Методий” има патронен празник.

1502 Г. - ХРИСТОФОР КОЛУМБ ПОТЕГЛЯ 
НА СВОЯТА ЧЕТВЪРТА 
и последна експедиция до 
Западните Индии. Него-
вите мореплаватели са 
първите европейци, дос-
тигнали до Бахамските 
острови. До края на жи-
вота си Христофор Колумб е убеден, че е достиг-
нал до Азия, затова нарича региона “Западни Ин-
дии”, а местното население – “индианци”.

1720 - РАЖДА СЕ БАРОН МЮНХАУЗЕН (УМИ-
РА 1797 Г.). Карл 
Фридрих Йеронимус, 
Фрайхер фон Мюнха-
узен, е легендарен раз-
казвач на измислени 
истории. Името му 
става нарицателно и 
се употребява за хора, 
които разказват невероятни истории и небивали-
ци. През 1785 г. е издадена книгата “Приключения-
та на барон Мюнхаузен”.

1840 - РАЖДА СЕ СТЕФАН КАРАДЖА, ЧЕТ-
НИЧЕСКИ ВОЙВОДА (УМИРА 1868 Г.). Рожде-
ното му име е Стефан 
Тодоров Димов. Участ-
ва в Първата и Вто-
рата българска легия в 
Белград. Заедно с Хад-
жи Димитър преминава 
Дунава начело на чета 
от 129 души. Тежко е 
ранен в бой с поробите-
лите. Полумъртъв е изправен пред извънреден съд 
и осъден на смърт чрез обесване. Умира от раните 
си в Русенския затвор. Погребан е от баба Тонка 
Обретенова.

1897 - УБИТ Е АЛЕКО КОНСТАНТИНОВ, ПИ-
САТЕЛ И ОБЩЕСТВЕНИК (РОДЕН 1863 Г.). Из-
вестен с псевдонима 
Щастливеца. Най-по-
пулярните му произве-
дения са сборникът от 
разкази “Бай Ганьо”, 
пътеписът “До Чикаго 
и назад” и колоритните 
фейлетони “Страст”, 
“Честита Нова година” 
и др. По негова инициатива на 26 и 27 август 1895 
г. на Черни връх е основан Българският туристи-
чески съюз.

1981 - УМИРА БОБ МАРЛИ, ЯМАЙСКИ ПЕ-
ВЕЦ И МУЗИКАНТ (РОДЕН 1945 Г.). Най-извест-
ният изпълнител на 
реге, който популя-
ризира този жанр 
извън Ямайка. Прави 
първите си стъпки в 
музиката в началото 
на 60-те години на ми-
налия век. През 1974 г. 
групата му добива световна популярност. Славата 
му се разпростира още повече, когато една от пе-
сните на Боб е изпълнена от английския китарист 
Ерик Клептън.

от стр. 1

И в предишни парла-
менти ситуацията беше 
такава. Други лидери 
подходиха по същия на-
чин, сложиха министър-
председател, сложиха 
министри на масата и 
казаха “хайде”. резулта-
тът го знаем всички.

Не трябва да е така.
Ние в БСП знаем как 

се прави - принципно и 
последователно поста-
вяш задачите, слагаш 
сроковете и тогава се 
разбираме кой с какви 
министри ще участва. 

Допитването в БСП 
ще направим едва, ко-
гато получим конкретно 
предложение. Предлага-
ме ви, например, Шен-
ген, бюджет, въпросите 
около еврозоната, зако-
ните по Плана за въз-
становяване и устойчи-
вост. Ясни и конкретни 
неща, петте най-важни 
приоритета за Бълга-
рия. Да се води разгово-
рът конкретно и да има 
срок.

какво да питам сега 
членовете на партия-
та? тук в парламента 
партиите не знаят как-

во се случва, т.е. - ние 
какъв точно въпрос да 
зададем? Няма да хабим 
партийна енергия за 
глупостите на ГерБ.

ако получим кон-
кретни предложения 
веднага ще свикаме На-
ционален съвет, готови 
сме за два-три дни да го 
направим и допитването 
ще бъде готово. 

към момента сами-
те ГерБ не знаят какво 
искат. Правителство на 
малцинството ли, по-
литическо ли, експерт-
но ли, на личности ли. 
С първия мандат ли, с 

втория ли. Ще има ли 
бюджет, няма ли да има. 
това имам предвид под 
“глупости” - целият 
хаос, който виждаме. 

Лични оценки на 
мария Габриел няма да 
давам. Ние сме тук да 
правим политика и да се 
отнесем отговорно към 
този сложен момент за 
България. Очакваме Бо-
рисов да направи лидер-
ска среща, да предложи 
приоритети, да пред-
ложи срок и чак тогава 
можем да говорим за 
конкретни кандидати за 
министри. 

Катастрофа

Преди пандемията 
състоянието на паза-
ра на труда у нас беше 
подобно на сегашно-
то - работодателите се 
оплакваха, че не могат 
да намерят достатъчно 
работна ръка. Особено 
в някои браншове като 
хотелиерството и рес-
торантьорството, а не 
само високи специали-
сти. Наскоро прочетох 

една констатация, че 
едва ли не работниците 
вече били тези, които 
диктували условията в 
договорите. Пълни глу-
пости, що се отнася до 
99,99% от наетите у нас.

та ако помните, род-
ните чорбаджии напираха 
още преди няколко годи-
ни да внасят работници 
от чужбина, искаха зако-
нови облекчения и кака-
нижеха как масово укра-
инци и молдовци ще се 
прескачат един през друг, 
за да работят у нас. това, 
разбира се, не се случи, 
щото няма луди да дойдат 
на заплатите, които дават 
нашите работодатели.

Сега кръчмарите пак 
са ревнали, че щото на-
шите деца не искали да 
са бармани, щели да си 
внасят от Индия. И ако 
случайно намерите такъв 

барман из баровете по 
курортите у нас лятото, 
това ще е само изключе-
ние, което потвърждава 
правилото: няма тълпи 
от балъци, които да се 
хванат на толкова ниски 
заплати. Няма!

темата за заплатите 
у нас е много болезнена, 
на дъното сме по дохо-
ди в еС. Хората все по-
трудно връзват месеца, 
а пък на работодателите 
не им се дават по-голе-
ми заплати. Готови са 
да внасят работници от 
киргизстан, от Индия, 
даже от Луната, ако ста-
ва. всяко повдигане на 
въпроса за повишаване 
на възнаграждения ги 
докарва до истерия, ко-
ято се прожектира от 
телевизорите. Опреде-
лянето от държавата на 
минималната работна 

заплата било непазарно, 
против конкуренцията 
и вселенския мир. виж 
спасяването на бизнеса в 
кризата с държавни пари 
е богоугодно дело.

Пропастта между бе-
дни и богати у нас става 
все по-голяма. Заплатата 
не може да представлява 
само един екзистенциа-
лен минимум за храна и 
сметки. как да искат тези 
млади хора да останат 
в България, като парите 
на малцина предполагат 
възможността да си ку-
пят жилище на кредит 
и да отгледат деца. една 
от любимите дъвки на 
мнозинството политици 
е тази за демографската 
криза, която обаче мно-
го скоро ще прерасне в 
национална катастрофа. 
Ще останем въобще без 
хора, ей!

Борисовнаправи...

  �
Мая ЙОВАНОВСКА
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Интервю на Мая Йовановска

n Господин Михайлов, вярно ли 
е, че докато у нас по данни на ЕК 
се продава фалшив мед, качествен 
български мед залежава непрода-
ден?

- Смята се, че една от причините 
за това да застоява медът от послед-
ната миналогодишна реколта, е за-
ради безмитния внос на пчелен мед 
от Украйна. Смятаме, че през този 
безмитен внос влиза мед и от Китай. 
Основно минава през двете черно-
морски пристанища и на практика 
една част от този мед остава в Бълга-
рия, а другата пътува за страните от 
европейския съюз. така нашият мед 
залежава по складове и пчеларски 
помещения. това установихме, защо-
то имаме структури в цялата страна. 
Пчеларите се оплакват, че не могат да 
си продадат меда.

n Какви количества мед произ-
веждаме и изнасяме?

- това, което знаем официално 
е, че в България се произвеждат 12 
хиляди тона пчелен мед годишно. 
Около 8-10 хиляди тона от това коли-
чество изнасяме, основно за европей-
ския съюз. Част остава за изхранване 
на пчелите, а друга - за семействата, 
близките на пчеларите и за търговска-
та мрежа в страната. това е около ед-
на-трета или една-четвърт от цялото 
количество. но влиза чужд мед, който 
остава тук. И въпросът е как се ети-
кетира, защото не съм видял етикет, 
на който да пише “украински мед”, 
а казват че има. Затова са тези наши 
съмнения, че остава, но не е ясно как-
во правят с него. Освен това като е 
безмитен внос, имаме информация, че 
не се правят анализи в лаборатория, 
въпреки че това би трябвало да става 
с всяка вносна храна. Имаме много 
резерви към това, което се прави. И 
даже казах, че ние бяхме излъгани в 
очакванията си за това, което се случи 
в Люксембург.

n Беше обявено в Народното съ-
брание, че България ще иска, освен 
четирите зърнени култури, да има 
забрана за внос и на украински мед.

- ние написахме писмо, едно ис-
кане до земеделския министър, но 
предвид българското решение за за-
брана на вноса на зърно от Украйна, 
включително и на мед, задържахме 
това писмо. то е със шест въпроса - за 
лаборатории, за внесени количества 
безмитно и т.н. След като в Брюксел 
решиха, че с едни пари могат да от-
менят забраната, ние ще изчакаме да 
разберем какво ще стане практичес-
ки, и тогава ще пуснем писмото до 
министъра.

n Предполагам, че позицията 
ви е, че вноса на мед от Украйна 
трябва да бъде забранен.

- Да, трябва да бъде спрян. всяко 
страна, която има намерение да ста-
ва член на еС знае, че се поощрява 
търговията. но когато това надхвър-
ли всякакви разумни граници, когато 
търговията се опорочава - а тук няма-
ме никакви търговски принципи, тука 

всичко е политика, това е в ущърб на 
българските производители, тогава 
сме категорично против.  

n Какво е състоянието на бран-
ша, казват, че и пчелите, и пче-
ларите намаляват. Покриват ли 
цените вложеното от производи-
телите?

- Прочетох, че за няколко години 
пчеларите в България са намалели с 
една-трета. това може да е истина и 
да се дължи на възрастта, но е и по-
ради други причини, най-вече поради 
намаляването на пчелните семейства 
заради болести и отравяния, и пора-
ди нереализирането на продукцията, 
която ежегодно се получава. Карти-
ната е следната - има пчелари, които 
продължават дейността, но има и та-
кива, които се отказват. това ние съ-
дим по обявите в пчеларските вести-
ни, където се разпродават пчелини, 
кошери, пчелни семейства. това се 
случва всяка година, но тези случаи 
зачестиха, което е показател, че пче-
ларите намаляват. ниската изкупна 
цена на меда най-вече отказва пчела-
рите. При цена на дребно, т.е. в тър-
говската мрежа от 15 лв. за кг билков 
букет, изкупната цена е от порядъка 
на три пъти по-малко - около 5 лв. 
или 2,50 евро. не знам как китайски-
ят мед може, след като е донесен от 
толкова голямо разстояние, да бъде 
внасян на по-ниска цена. търговци и 
преработватели се оплакват, че има 
борсови цени и те се ръководят по 
тях. Сигурно е така, но години на-
ред цената на едро гравитира между 
3,50 и 4,50 лв., максимум до 5,50 лв. 

за килограм. маржът е много малък. 
Говорим за конвенционалния мед 
обаче. Когато медът е биологичен, 
цената е по-висока. а има и моноф-
лорни медове, каквито са акациевите, 
те могат да са по 8 и повече лева на 
килограм на едро. но това са малки 
количества, изключения. масовият 
многоцветен билков мед се изкупува 
на много ниска цена.

n През пролетта ли са най-
много проблемите ви, свързани с 
дейността на земеделците?

- Сега най-вече. През пролетта 
пчелните семейства се развиват. 
Полагаме усилия, за да стигнат до 
максимума в своето развитие - 50-
60 хиляди работнички в един кошер. 
в този период обаче земеделците 
пръскат земеделските култури. Като 
започнат от рапицата, мине се през 
другите култури и се стигне до слън-
чогледа. И ако те не се съобразяват с 
наредбата за опзването на пчелите и 
пчелните семейства при провеждане 
на растително здащитни мероприя-
тия, пчелите се тровят. най-вече не 
спазват периода за третирне, който 
е вечер от залез слънце до 10 часа 
сутрин. а някои пръскат през целия 
ден. например вредителят сив царе-
вичен хоботник при царевицата - въ-
преки че пчелите от нея не събират 
нектар, а по-скоро прашец, излиза на 
обяд. И земеделците казват: а кога 
да го пръскам, след като той вечер 
не се появява. наистина има даде-
ности от тази дейност, които не се 
съгласуват с наредбата. Пускането 
на електронната оповестителна сис-

тема (еПОрД), сякаш ги стресна, и 
тези инциденти като че ли намаля-
ха. намаляха първата година, бяха 
по-малко оплакванията, сега обаче 
обаче чувам, че пчелари имат про-
блеми с отравянията. Смятам, че 
тези неща ще се изгладят, че ще на-
малеят отравянията и тази система за 
електронно оповестяване еПОрД ще 
помогне. така или иначе контрол от 
Българската агенция по безопасност 
на храните трябва да има. навсякъ-
де е невъзможно да има контрол, но 
например при едно пътуване покрай 
Сливен по магистралата видяхме как 
си пръскат през деня. важно е и с 
какво се пръска.

n Преди години настоявахте 
да се криминализира отравянето 
на пчелите.

- ние го искахме тогава, но от аген-
цията по храните и министреството 
създадоха тази електронна оповести-
телна система. При регистрация на 
пчеларя се въвеждат джипиес коор-
динати на пчелина. Излизат данните 
за координатите и периодично чрез 
системата, земеделците ни изпращат, 
разбира се, анонимно, информация. 
Проблемите са много, когато до пче-
лин има двама или трима арендатори, 
които наслагват един след друго поня-
кога от три до пет дена пръскане. По-
ради влошаване на времето отместват 
датите и така се получава една сложна 
картина, а пчелите не могат да бъдат 
затворени, особено когато времето е 
топло. в резултат на това ние ги оста-
вяме отворени, те летят и се получа-
ват тези отравяния.

Инж.МИхаИлМИхайлов:

Изкупната цена на меда 
е 3 пъти по-ниска 
от тази в магазините
ДасеспревносаотУкрайна,защотопчеларитенинемогат
дапродадатпродукциятаси,настоявапредседателят
наУСнасдружение„Обединенбългарскипчеларскисъюз”

Не съм видял етикет, 
на който да пише 
“украински мед”

Пчеларите намаляват, 
разпродават се пчелини, 
кошери, пчелни семейства
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от много години общувам с едни от 
най-добрите млади българи IT специа-
листи и живея с предизвикателствата на 
математиката, статистиката и компютър-
ните технологии по семейни причини. 
Винаги съм се възхищавала на умовете на 
тези млади хора.

Преди 5-6 години, благодарение на 
тях, за пръв път навлязох в дебрите на из-
куствения интелект. още тогава осъзнах, 
че това е бъдещето. И оттогава до днес 
този въпрос ми е интересен и ме занима-
ва. За пръв път говорих за изкуствения 
интелект и пазара на труда през 2017 г. 
на конгрес на социалистическия интер-
национал в Ню йорк, който се проведе 
в сградата на ооН заедно с мероприятие 
на организацията на обединените на-
ции. Не предизвика никакво внимание. 
По онова време темата изобщо не беше 
актуална. Днес всеки ден излиза нова и 
нова информация. Защо? Защото изкуст-
веният интелект се разви толкова бързо, 
че стресна дори неговите създатели. Има 
състезание между технологичните коло-
си в инвестиции за усъвършенстването 
на изкуствения интелект - Amazon, Meta, 
Apple и други гиганти, насърчени от съз-
дадения генеративен изкуствен интелект 
ChatGPT, инвестират все повече и повече 
средства в усъвършенстването му. само 
напоследък Google направи около 70 
млрд. оборот, Microsoft заяви инвестиция 
от 10 млрд. в изкуствен интелект и в съ-
щото време уволни 12000 души. Имаме 
първото предупреждение от уемби Хол, 
който е професор по компютърни науки в 
саутхемптън, който казва: “Предстои ни 
гигантска изкуствен интелект война меж-
ду технологичните колоси, без да осъзна-
ваме какви ще са последиците от него”.

Изкуственият интелект представлява 
технологична революция 

Тя е полезна и би помогнала на чове-
чеството в много отношения. Но тя крие и 
рискове. Затова е необходимо да се наме-
ри баланс между полезното и опасното.

Новите технологии обхващат всички 
сфери на обществения живот и всички 
видове полагане на труд. Има изкуствен 
интелект, който подбира и разпределя 
складовите наличности в склад за стоки 
и заменя няколко стотици нискоквалифи-
цирани работни места. Има безпилотни 
транспортни средства, които заменят сто-
тици работни места на шофьори. Но има 
области, в които това представлява висо-
коквалифициран труд - доста напреднал е 
изкуственият интелект в медицината. Той 
работи на базата на огромно количество 
статистически данни. Например, във Ве-
ликобритания той прави най-добрата ди-
агноза за раково заболяване, в много по-
висока степен достоверно от лекарската 
диагноза, при това за отрицателно време. 
Ползата е, че спестява време и е точно. 
минусът е, че унищожава работни места 
в областта на медицината.

съществува много напреднал из-
куствен интелект и в областта на обра-
зованието. Той може да бъде полезен, но 
може да бъде и опасен, защото предос-
тавя на нашите деца готов продукт по 
каквато искате тема - без да им се налага 
да четат, да разсъждават, да анализират 
и да творят в процеса на обучение. Това 
е много опасно както за децата ни, така и 
за загубата на учителския труд.

Тази машина започна да произвежда 
картини, музика. Някои държави в мо-
мента са блокирани от съдебни дела за ав-
торски права. от една страна, истинските 
автори на тези произведения на изкуство-
то претендират авторските си права. от 

друга страна - по тези дела ответникът е 
машина и съдебната система отказва да я 
конституира като страна по делото. Вече 
има стотици такива дела и те блокират съ-
дебната система.

Вече има такава машина, която в раз-
лични компании прави подбор на кадри 
по най-различна система и оценка на ка-
чества на хората - и се оказва, че тя греши. 
Защото много често на дискриминацион-
на основа дава лоша оценка на човека и в 
следствие на това той или губи работата 
си, или му намаляват заплатата, или му 
убиват кариерата. уволняват на базата на 
оценка на изкуствен интелект от работа.

В съдебната система роботи изземват 
функциите на адвокати, съдии и други 
правни специалисти - китай въвежда 
изкуствен интелект в съдебната система 
като там той вече ще предлага закони, съз-

дава документи, идентифицира забеляза-
ни човешки грешки в съдебни решения и 
в произнесени присъди. Върховният съд 
на Пекин обяви тази седмица, че съдии-
те трябва официално да се консултират с 
изкуствен интелект във всяко едно дело. 
Новата технология автоматично извърш-
ва справки на съдебни дела, прилага пра-
вила и разпоредби, създава правни доку-
менти и прави експертизи. Знаете ли 

колко работни места  
са това?

особено в областта на вещите лица, 
които и досега са едни от най-недооце-
нените в труда си. В същото време китай 
отчита ползите. спестени са повече от 45 
млрд. щатски долара, което се равнява на 
всички правни разходи на китай за пре-
дходната година.

Да, спестяваш пари, но подлагаш на 
огромен риск една цяла система. Защо-
то роботът не иска отпуска, не излиза в 
майчинство, машината не иска болнич-
ни и не прави стачки за увеличаване на 
заплатите.

В саЩ има дела, в които изкустве-
ния интелект претендира за патентно 

право върху създадения от него продукт. 
Има заведени искове в Патентния съд 
в щатите от изкуствения интелект и от 
създателя му да му се признае и патенто-
ва изобретението.

Заплашиха със затвор адвокат из-
куствен интелект, който се явил да пред-
ставлява обвиняем по едно сложно дело. 
Това е изкуственият интелект, създаден 
от нюйоркския стартъп DonotPay, който 
се явява в дела и претендира за адвокат-
ски права.

Роботи журналисти вече пишат пер-
фектни материали и са телевизионни 
водещи.

Искам с тези примери да ви покажа 
колко е напреднал светът в разработ-
ването на изкуствен интелект и колко 
липсват регулации и защита.

Едно последно изследване показва, 
че в близките 5-6 години ще има огромен 
скок в развитието на изкуствения инте-
лект, в резултат на което 3 млрд. души 
в света ще загубят работата си. 3 млрд. 
от 8 млрд. население на човечеството на 
планетата. В професионалните среди се 
появи нов термин - 

технологична безработица

Все още много хора не разбират какво 
ни очаква. Bloomberg направи едно инте-
ресно изследване, което показва, че над 
2/3 от анкетираните работещи в различни 
сфери смятат, че тяхната работна позиция 

не е застрашена от изкуствен интелект - 
тоест неосъзнаване към очакваното ни 
бъдеще. Що се отнася до работодателите, 
само 12% от тях посочват, че използват 
подобен инструмент, а 27% отговарят, че 
възнамеряват някой ден да го сторят.

Вижте какво мислят самите инвести-
тори в изкуствен интелект: Най-големите 
корпорации призовават човечеството за 
реакция.

учените и ангажираните с тази тема 
смятат, че хората, които ще загубят работ-
ни места, трябва да се преквалифицират и 
да си намерят друга работа. Но в същото 
време и поставят въпрос колко време ще 
отнеме това. ако това отнеме няколко го-
дини, а ако отнеме десетилетия, защото 
става дума за 3 млрд. души? Изкуственият 
интелект се развива буквално в скоростта 
на месеци и години. 

Докато се преквалифицират, как-
во правим с тези хора, каква работа им 
се осигурява? а ако сферата, в която се 
преквалифицират също бъде поставена в 
един момент на тази високотехнологична 
революция, отново ли трябва да се прек-
валифицира? стои въпросът за базовия 
доход, който е дискусионен засега - нито 
една държава все още не е осигурила та-

къв базов доход на хората, които ще из-
паднат в безработица в следствие на тех-
нологичната революция.

скоро Илън мъск отправи 
„писмо до човечеството” 

и казва, че изкуственият интелект 
може да ни победи, включително и това, 
което той самият създава. Това писмо е 
подписано от над 1000 водещи експерти 
и предприемачи. В него те искат 6-месе-
чен мораториум върху развитието на ви-
соките технологии и изкуствен интелект. 
според мен 6 месеца са абсолютно недос-
татъчни, защото Ек работи по тази тема 
от 2018 година и още не сме готови. сега 
сме 2023 г. - 5 години, а големите гиганти 
казват Дспрете ни за 6 месецау.

мъск поставя 4 въпроса, някои от ко-
ито стряскащи:

1. Трябва ли да позволим на машините 
да заливат информационните ни канали с 
пропаганда и лъжи?

2. Трябва ли да автоматизираме всич-
ки работни места, включително и тези, 
които носят удовлетворение на хората?

3. Трябва ли да развиваме интелект 
от нечовешки произход, който в бъдеще 
може да ни надмине по брой човеци и да 
ни замени?

4. И последно, трябва ли да рискуваме 
да изгубим контрол над нашата цивили-
зация?

Имайте предвид, че 
следващата стъпка 

в развитието на тази технология е из-
куственият интелект да развие мисловен 
процес. Не просто да реагира на база на 
статистически данни, а стъпвайки на тях, 
да мисли и да взима самостоятелни реше-
ния. Не случайно Г-7, китай , саЩ вече 
се обявиха за правила и регулации.

Ек работи по този въпрос от 2018 г. 
и вече разполагаме с Регламент от около 
118 страници.

Първо, да има обща правна рамка за 
Европа, защото проблемът с изкуствения 
интелект е трансграничен проблем. Всяка 
държава може да има и национално за-
конодателство, но трябва да имаме обща 
правна рамка в Ес.

Регламентът класифицира технологи-
ите на забранени за въвеждане в Ес, на ви-
сокорискови и на абсолютно допустими 
без никакъв риск, които могат да помог-
нат на хората в сферите на обществения 
живот. създават се още изисквания към 
производителя на изкуствен интелект, 
към доставчика, към разпространителя, 
както и изисквания и правила на ползва-
теля на изкуствения интелект, стандарти 
и регистрация на технологията.

създава се европейски съвет по из-
куствен интелект, който да контролира 
тази дейност, а всички държави трябва 
да имат и национални органи. Залагат 
се изисквания за поверителност и санк-
ции и се предвиждат наказания за нару-
шителите на тези строги правила - като 
най-малкото е 30 млн. евро, а най-голя-
мото е 6% от годишния оборот на фир-
мата, която го прави.

Знам, че всичко това все още звучи 
далечно и неразбираемо за много хора. 
Тъй като отдавна се занимавам с тази 
тема, съм срещала всякакви реакции. 
от недоверие до подигравки. Знам, че 
са ни затиснали ежедневни грижи и тре-
воги. Но трябва да отделим малко време 
и да погледнем в бъдещето. То не е да-
лечно. То е съвсем близко и ние можем 
отсега да гарантираме, че ще е добро за 
човечеството.

  �
Корнелия НИНОВА

За рисковете и ползите 
от изкуствения интелект 
Развивасетолковабързо,честреснадорисвоитесъздатели
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Да наддумаш глада
Всякочетвъртодетееврискотбедност

  �
Аида ПАНИКЯН

С думи няма да наддумаш 
глада, е казал древногръцкият 
комедиограф менандър. В наши 
дни думата на статистиците 
сочи положението на бедността 
в истинския свят, а думата на 
политиците се опитва да украси 
действителността.

За година с около 40 хил. 
души се е увеличил броят на бъл-
гарите, живеещи в бедност. ако 
през 2021 г. те са били около 1 
532 000, то през 2022 г. са при-
близително 1 572 000, сочат нови 
данни на нСИ. Причините за това 
са много и различни, включител-
но скокът на цените на храните 
за основни стоки като мляко, 
зърнени храни и олио за готвене. 
Опитите на последното редовно 
правителство посредством ръста 
на различни социални плаща-
ния, както и на заплати и пенсии 
да ограничат процеса, не бяха 
продължени от служебните ка-
бинети. а системата за социална 
защита има съществено значение 
за намаляване на бедността. ако 
бъдат изключени от доходите на 

хората пенсиите и останалите со-
циални трансфери (обезщетения, 
социални и семейни помощи и 
добавки), то у нас
равнището на бедност 

би било над 44%

макар трудовата заетост да е 
основният фактор за предотвра-
тяване на бедността, у нас две 
поредни години всеки десети 
работещ е беден. Рискът от бед-
ност сред работещите жени е с 
3,2 процентни пункта по-нисък 
от този при мъжете.

Храна за сериозен разми-
съл дава фактът, че през 2022 г. 
18,7% от населението живее в 
тежки материални и социални 
лишения. над 42% от хората не 
могат да посрещнат със собстве-

ни средства неочаквани финан-
сови разходи, сред които неот-
ложен ремонт на жилището или 
колата, подмяна на пералня или 
хладилник, внезапно заболяване 
и др., а близо 44% не могат да си 
позволят едноседмична почивка 
извън дома. 

В Европа   

Положението на децата и 
младежите дава ярка представа за 
нивото на бедност и неравенства-
та. така е не само у нас, но и по 
света. Според последния доклад 
на асоциацията “Спасете деца-
та” (Save the Children Association) 
увеличените разходи за живот 
и пандемията от кОВИД-19 са 
изложили повече деца на риск 
от бедност и 1 от 4 подрастващи 
на Стария континент, като през 
2021 г. броят им се е увеличил с 
200 хил. и достигнал до 19,6 млн. 
Сред най-засегнатите са деца с 
мигрантски произход, бежанци, 
търсещи убежище, деца без до-
кументи и непридружени деца. 
Успоредно с това са и деца с един 
родител, многодетни семейства в 
неравностойно положение, деца с 
увреждания. Изследователите са 
работили с индикатора AROPE, 
който обикновено се използва за 
измерване на напредъка към цел-
та на еС за 2030 г. относно бед-
ността и социалното изключване 
в европа. 

У нас

близо 26% от подрастващите 
до 17 г. са изложени на риск от 
бедност, което е с 1,7 процент-
ни пункта повече от 2021 г. над 
43% от децата с материални ли-
шения живеят и в риск от бед-
ност. Близо една трета от децата 
(27,4%) не могат да си позволят 
почивка извън дома поне една 
седмица в годината (включител-
но празници със семейството, 
гостуване при роднини, прия-
тели, организирана почивка от 
училището и т.н.); екипировка за 
игри навън (колело, ролери, кън-
ки и др.) - почти 25%, и редовни 
занимания с плуване, свирене на 
музикален инструмент, участие 
в младежки организации и др. - 
над 21%, сочат данните на наци-
оналната статистика.

Обещано!

В началото на ноември 
2022 г. служебното правител-
ство обяви, че е приело План 

за действие в изпълнение на 
препоръката на Съвета на еС 
за създаване на европейска га-
ранция за детето (2030). Онова, 
което се пише за документа е, 
че приоритет е “намаляването 
на броя на децата в риск от бед-
ност или социално изключване 
до 2030 г.”. Обещанието е 200 
хил. деца от уязвими групи да 
бъдат обхванати от мерките по 
плана. Първата мярка е наре-
чена “Бъдеще за децата”. Про-
цедурата за кандидатстване по 
нея бе отворена в средата на 
ноември м.г. за доставчици на 
социални услуги и общини, а 
целта бе да обхванат минимум 
30 хил. деца, които са  в риск от 
бедност или живеят в бедност.

Зам.-министърът на труда 
и социалната политика ната-
лия ефремова тогава обяви, че 
една от дейностите ще е мо-
билна грижа по домовете. По 
думите й специалисти ще мо-
гат направо в дома на детето 
да предоставят консултативни 
услуги за правилното им от-
глеждане. 

експерти и оценители, както и мненията на деца и родители, пи-
саха тройка на държавата в грижата й за децата. Повече от 10 годи-
ни националната мрежа за децата попълва този “Бележник”. През 
2021 г. оценката бе 3,09, а през м.г. - 3,18. ако държавата беше уче-
ник от преди 1989 г., колко ли крясъци, шамари и наказания щеше 
за отнесе от родителите си за тези тройки, които получава повече 
от 10 години. Сериозен проблем остава детското здраве. Здравните 
услуги за подрастващите са съсредоточени в големите градове. ако 
децата не са здрави, не може да е добро и качеството на образовани-
ето им, а щом то е ниско, не може да се очаква днешните подраства-
щи утре да са пълноценни на пазара на труда... 

И още нещо: страните от еС с най-висок дял млади хора (15-29 
г.), които са били в тежки материални и социални лишения през 
2021 г., са Румъния (23,1%), следвана от България (18,7%) и Гърция 
(14,2%), сочат последните данни на евростат.

Повече от ясно е, че приятните за слуха обещания за по-добро 
бъдеще за децата ни не са достатъчни. Очевидно е, че не могат да 
заситят глада на децата, нито да разширят възможностите им за зна-
ния и за подготовка за пълноценен труд.

Ако държавата 
беше ученик...

И сега еднократните и месечни помощи за семействата с деца 
са различни, но те сякаш все “не стигат за никъде”. Беше време 
(в началото на прехода), когато подкрепата за разведена майка 
се свеждаше до присъдената издръжка на бащата, но ако той я 
плаща. Времената се промениха и вече и у нас социалната за-
щита започва да прилича на съвременната европейска, както и 
на онази от времето на социализма. тази година родителите на 
непълнолетни деца ползват по-високи данъчни облекчения за 
доходите си от 2022 г., като сумата получаване за едно дете е до 
600 лв., за две - до 1200, за три и повече - до 1800 лв.   

От учебната 2023/24 година еднократна помощ ще получа-
ват ученици, записани в I, II, III, IV  и VIII клас. Досега само 
първокласници и осмокласници получаваха тази подкрепа 
(300 лв. учебната 2022/23 година), но предишното народно 
събрание прие предложението на БСП за промяна. 

По настояване на БСП децата от предучилищната подго-
товка, както и всички ученици от I до XII клас от учебната 
2024/25 година ще получават безплатни учебници (хартиени 
и електронни варианти). 

това е част от подкрепата, която у нас бедните получават, 
за да отглеждат децата си. но очевидно и всичките видове под-
крепа не са достатъчни, въпреки че децата на България от нача-
лото на 90-те години до момента са намалели наполовина.

Подкрепа за подрастващи
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Изложба на плакати  
в галерия „Академия”

Изложба с ра-
боти на студенти 
от бакалавърска и 
магистърска сте-
пен на обучението 
в специалността 
“Плакат и визуална 
комуникация” в НХА 
е подредена до 28 
май в галерия “Ака-
демия”. Тя предста-
вя както плакати, така и творби в 
областта на визуалната комуника-
ция, визуалната фантазия, шрифта 
и калиграфията. Допълнително към 
експозицията с печатни матери-
али се експонира и интерактивна 
част (проектирана на мултимедия), 
представяща резултатите на сту-
дентите в областта на екранната 
графика и уебдизайна, както и по-
редица изображения, представяща 
различни събития от дейността на 
катедрата.

„Духът на акварела”  
гостува в Кюстендил

Художествена-
та галерия “Влади-
мир Димитров - Май-
стора” в Кюстендил 
ще бъде домакин 
на пътуващата из-
ложба от Третото 
международно три-
енале “Духът на ак-
варела” - от 11 май. 
Демонстрация с ак-
варел на Селма Тодорова ще започне 
от 16 ч., а от 18 ч. ще се състои офи-
циалното откриване на изложбата.

Интернет среща с  
Лиу Цъсин на Софийския 
фестивал на науката

За първи път 
пред българска пуб-
лика на Софийския 
фестивал на нау-
ката, около месец 
преди неговата 
60-годишнина, све-
товноизвестният 
китайски фантаст 
Лиу Цъсин ще споде-
ли мисли за фантас-
тиката, науката, 
човешката цивили-
зация и бъдещето 
й. За най-известната му трилогия - 
“Земното минало” (изд. “Колибри”), 
за писателите, които са му повли-
яли, за екранизациите на романите 
му и други интересни теми с него ще 
разговарят д-р Александър Попов, 
преподавател в СУ, изследващ съ-
временните фантастични утопии, 
автор и редактор в портала за фан-
тастика и фентъзи ShadowDance, и 
преводачът на трилогията на бъл-
гарски Стефан Русинов. Срещата 
е на 11 май от 14,30 до 15,45 ч. в 
зала “Космос” на София тех парк, в 
партньорство с А1, цена 5 лв., и ще 
се излъчва на живо през интернет 
единствено за зрителите в залата 
(на китайски с превод на български 
език). След срещата в кафе-книжар-
ницата ще може да се вземе авто-
граф от Стефан Русинов.

ГЕОРГИМЛАДЕНОВ,
легендаренбаскетболист
ЕМИЛХУМЧЕВ,
членнаИБнаНСнаБСП
КРИСТИАНИЛИЕВ,музикант
КРИСТИАНТАЛЕВ(КРИСКО),музикант
КЪНЧОСТОЙЧЕВ,социолог
Проф.ЛЮБОМИРСТОЙКОВ,моден
експерт,университетскипреподавател
МИРЕЛАИВАНОВА,поетеса

Балет “арабеск” представя “ефектът 
Галатея” на 12 май на сцената на музикал-

ния театър. творбата е по мотиви от пие-

сите “ефектът Галатея” на ефемия Фард и 
“Пигмалион” на Жан-Жак русо. Хореогра-

фията е на Боряна Сечанова, музика - Петър 
Дундаков, сценография - венелин Шурелов, 
костюми - адрияна Найденова, репетитор - 
Олеся Пантикина. Сценичен проект и реали-

зация - Пеньо Пирозов, художествено освет-

ление - Георги Буюклиев.
Отново зрители и артисти ще бъдат заедно 

на сцената, за да съпреживеят въздействащия 
пространствен образ на спектакъла. Освен 

изящ но създаден, той поражда и много разми-

сли, без да ни натрапва посланието си, трябва 
само да се преживее. И за да е безусловно това 
живеене на зрителите, хореографката Бо-

ряна Сечанова реши да  обедини сценич-

ното и зрителското пространство, което ще 
фокусира вниманието на публиката, ще я 
доближи физически и ще отвори сетивата й за 
случващото се в него. Зрителите ще могат да 
усетят с очите, сърцето и душата си директно 
енергията и внушенията на спектакъла. така 
артисти и публика ще станат органично не-

делими, ще съпреживяват силните си емоции 
заедно, научи Дума от мая михайлова.

в деня на Светите братя кирил 
и методий - 11 май, Националната 
библиотека “Св. св. кирил и мето-

дий” ще отбележи професионалния 
празник на българските библиотечни 
и информационни специалисти и па-

тронен празник на НБкм. тържест-

веното честване ще започне в 11,15 ч. 
с поднасяне на цветя пред паметника 
на Светите братя пред библиотека-

та, тържествен водосвет от Светия 
синод на БПЦ и изпълнение на хора 
на Софийската духовна семинария  
“Св. Иван рилски”. в 12 ч. ще бъде от-

крита документалната изложба “Иде-

алът като действителност”, посветена 
на 200 години от рождението на Най-

ден Геров (1823-1900) в централното 
фоайе на НБкм.

Столичната библиотека (пл. “Сла-

вейков” 4а), представя днес празнич-

ната програма “Съхраняваме и прена-

сяме българското слово през вековете” 
и Ден на отворените врати. в 12 ч. из-

вестни поети и писатели, съпричастни 
към каузата на библиотеките, ще от-

правят свои послания за книгите, чете-

нето, библиотеките и библиотекарите. 

а емблематичният вокален ансамбъл 
“елици” към НГДек “Св. константин 
кирил Философ” с ръководител Да-

ниел Иванов ще изпълни автентични 
църковнославянски песнопения.

Документалната изложба “Жаж-

да за знание - поход към образова-

ние. Образът на българското учили-

ще - краят на XIX - началото на XX 
век” представя старопечатни учебни 
издания. Посетителите ще могат да 
разгледат и тематични постери, пос-

ветени на празника на първоучите-

лите - 11 май, на техните ученици и 
последователи.

Ще бъдат връчени награди за най-
активни участници в доброволческата 
кампания “Библиотекар за един ден” и 
традиционните награди на директора 
на Столичната библиотека - “Библи-

отекар на годината”. През целия ден 
за децата в Детския и американския 
център и тийн лабораторията ще има 
stem игри, арт ателиета, видеопрожек-

ции, атрактивни занимания с ботове, 
3D писалки и др.

За всички желаещи ще има без-

платни читателски карти.

СНИМКАГЕРГАНАДАМЯНОВА

„Ефектът Галатея” - зрители и артисти 
отново заедно на сцената

Изкуство на над тридесет 
артисти и творчески студия 
от 12 държави ще предложи 
програмата на второто из-

дание на Фестивала на свет-

лините “LUNAR” в София. 

Произведенията на творци 
от България, великобрита-

ния, Германия, Гърция, Ин-

донезия, Испания, Италия, 
Полша, румъния, тайланд, 
украйна и Швеция ще озарят 

двадесет и четири локации в 
столицата, в четирите вечери 
между 11 и 14 май от 21 ч. 
до полунощ. видео и статич-

ните 3D мапинг произведе-

ния ще се проектират върху 
сградите в повторяемост, а 
светлинните инсталации ще 
са със запалени светлини за 
целия период на събитието, 
така че публиката да може да 
им се наслади.

всички локации ще може 
да бъдат посетени безплатно, 
а цялата програма на събити-

ето е на https://lunarlights.eu/
program/ и в мобилното при-

ложение.
За да могат жителите и 

гостите на столицата бързо 
и удобно да се придвижат до 
фестивалните зони, тази годи-

на Столичната община удъл-

жава работното време на сто-

личното метро до 1,00 ч. през 
нощта. Наред с това улеснен 
ще бъде достъпът с градски 
транспорт и до първата лока-

ция, част от фестивала, която 
е извън централната градска 
част - Sofia Ring Mall. тър-

говският център удължава 
работното време на своята 
автобусна линия с маршрут 
Sofia Ring Mall - метростан-

ция “Бизнес парк” до 23,15 ч. 
(последен автобус от търгов-

ския център). 

Библиотекарите у нас
честват професионалния
си празник на 11 май
Националнатабиблиотека„Св.св.КирилиМетодий”иСтоличната
библиотекапредлагатразнообразнисъбитиязамалкииголеми

СНИМКАMP-STUDIO

Четири дни Фестивал 
на светлините „LUNAR”

СНИМКАНБКМ
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11 май

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

Апостолското дело на
кирилиМетодийгиобеди-
нява в едно и те са равни
подостойнство

КирилиМетодийсароде-
нивСолунпрездеветивек,а
делотоимесвързаносмиси-
онерскатадейносткатопро-
поведницинахристиянството
и на християнската култура.
Още в ранното Средновеко-
вие 11 май е определен за
ден в памет на славянските
първоучители-равноапосто-
ли, защото тяхното апостол-
скоделогиобединяваведно
итесаравниподостойнство.

Светскиятпразникзасв.
св.КирилиМетодийбележи
началото си през Възраж-
дането и се свързва с учи-
лищните тържества, които
са били организирани на 11
май, когато Църквата отбе-
лязва празника на двамата
светибратя.

Първиизвестиязапразну-

ванетонаКирилиМетодийна
11майвъввъзрожденскатани
книжнинанамирамев "Хрис-
томатия славянского язъка"
от1852г.наНеофитРилски.
През1857г.денятнасветите
братяепочетенвбългарската
църква "Св. Стефан" в Цари-
град,заедносъсслужбаиза
св.ИванРилски.Отстраници-
те на "Цариградски вестник"
от 26 април 1858 г. будните
ескизаарски граждани нау-
чават, че в Пловдив и други
градовебългаритезапочнали
дачестватвместоТрисветии
-Св.св.КирилиМетодийкато
училищенпразник.

От1863 г. 11майсеус-
тановявакатоцърковенпраз-
никна светитеравноапосто-
ли Кирил и Методий. След
Освобождението11майста-
ва общоучилищен празник
на славянските първоучите-
ли.Тогавасезараждаидеята
захимн.През1892г.вРусе
Стоян Михайловски, тогава

учител в Мъжката гимна-
зия, написва "Върви, народе
възродени". През май 1901
г. учителят от Петокласното
ЛовчанскоучилищеПанайот
Пипковсъздавамузикатакъм
текста.

През 1857 г. започва
редовното отбелязване на
празника на св. св. Кирил и
Методий в Пловдив, Цари-
град,ШумениЛом.Първото
честване е организирано от
Найден Геров през 1851 г.
в Пловдив. Днес 11 май се
чества като църковен праз-
ник на двамата свети братя,
докато24майсеутвърждава
катопразникнабългарската
азбука,просветаикултураи
наславянскатакнижовност.

сглаголицатасепоста-
вя началото на голямото
им просветителско и кни-
жовнодело

Братята Константин-Ки-

рил и Методий - създатели
и разпространители на пър-
ватаславянскаазбука - гла-
голицата, са канонизирани
като светци за превода и
популяризиранетонаБибли-
ята на старославянски език
иразпространяваненахрис-
тиянството сред ранносред-
новековните славяноезични
народи.Сглаголицатасепо-
ставя началото на голямото
просветителско и книжовно
дело на св. св. Кирил и Ме-
тодий.

След тяхната кончи-
на учениците им Климент,
Наум и Ангеларий донасят
писмеността в българските
земи. Те намират подкре-
па и закрила от княз Борис
Първи, който вижда в тяхно
лице така желаните и необ-
ходими книжовници. А със
създаването на просветните
културнисредищавОхриди
Преславсепоставяначалото
на разпространение на сла-

вянскатакнижовноствсред-
новековнаБългария.

През 1980 г. папа Йоан

ПавелIIобявяваКирилиМе-
тодий за съпокровители на
Европа.

днес петък съботА неделя

КРАТъКДъжД КРАТъКДъжД КРАТъКДъжД

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

16
oC 16

oC 19
oC 21

0C

прАвослАвенкАлендАр

КРАТъКДъжД

Днес обърнете внимание на 
онова, което ви дава сигур-

ност - материални сред-

ства или добра работа.

Някои ще се изявите по 
нетипичен за вас начин. 
Но по-скоро в положи-

телна посока.

Вниманието ви е насочено 
по-скоро към душевните 
ви преживявания, откол-

кото към околните.

Отделете време, за да об-

мислите детайлно някоя 
дългосрочна цел, която 
сте си поставили.

Промяна в службата, за-

почваща от днес, би имала 
добро влияние за професи-

оналното ви развитие. 

Ако имате намерение да 
учите или да пътувате, 
посветете следващите 
дни на тези цели.

Работата няма да избяга. 
Днес спокойно може да си 
доставите някаква насла-

да за душата.

Подходящо време за на-

чало на ново делово парт-

ньорство с добри перспек-

тиви. Огледайте се.

Въздържайте се от взи-

мане на страна в кон-

фликт между хора, които 
не са от значение за вас.

Възможно е да получите 
неочаквана придобивка - 
от финансов или матери-

ален характер.

Посветете част от вре-

мето си на любими хора, 
особено ако сте били пре-

калено заети напоследък.

Възможно е да реагира-

те по-остро, ако някой не 
ви оценява или не зачита 
мнението ви. 

овеН

05055Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеонИванов

09020100%будни-сутрешното-
кшоусНадеждаИвановаи
СтефанА.Щерев

11000 Култура.БГ-предаванезакул-
турасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 "Книганакнигите"-анима-

ционенфилм
14.45 "Бу-Бум - дългият път към

дома"-анимационенфилм
15.15 "Криминалните случаи на

пети"В"-13-сериентвфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 Ощеотденя -коментарно

предаване
18.45 СпортТОТО
19.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 Музикабезкрай
22.00 "ДанадживеешЕскобар" -

твфилм/48епизод/(16)
23.00 Посветаиунас
23.25 "Сорьонен" - тв филм /5

епизод/(14)
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни-сутрешното-

кшоусНадеждаИвановаи
СтефанА.Щерев/п/

02.30 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтояно-
вич/п/

03.30 Джинс/п/
04.00 "Криминалните случаи на

пети"В"-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00

ч./

06.00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30"Предиобед"-токшоусво-
дещи Десислава Стоянова
иАлександърКадиев

12.00bTVНовините-обеднаеми-
сия

12.40"Комицитеиприятели" /п./ -
комедийношоу

13.30"Станибогат"/п./-куизшоу
14.30"Огледаленсвят"-сериал
15.30Премиера:"Опасниулици"-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30"Лицевлице"-публицистич-

но предаване с водеща
ЦветанкаРизова

18.00"Станибогат"-куизшоусво-
дещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00Премиера:"Опасноизкуше-
ние"-сериал,с.5еп.45

21.00 "Ергенът" - романтично ри-
алити,с.2

23.00 bTV Новините - късна еми-
сия

23.30"Татенца"-сериал,еп.104
00.20 "Като на кино" - предаване

закино
00.30"Столичанивповече"-сери-

ал,с.8еп.13
01.20 "Скъпи наследници" - сери-

ал,еп.160
02.10bTVНовините/п./
02.40"Предиобед"/п./-токшоу
04.35 "Огледален свят" /п./ - се-

риал
05.30"Лицевлице"/п./

06.00 "Здравей, България" - су-

трешенблок

09.30 "На кафе" - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 "Наследство" (премиера) -

сериенфилм

13.30 "Остани с мен: Завинаги"

(премиера)-сериал

15.00 "Не ме оставяй" (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 "Пресечна точка" - публи-

цистичношоу

17.00 "Семейнивойни" - телеви-

зионнаигра

18.00 "Голямото преследване" -

телевизионнаигра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 "Многомойчовек"(преми-

ера)-сериал,сезон1

21.00 "Единзадруг"(премиера)-

риалити,сезон4

23.00 НовинитенаNOVA

23.30 "Специален отряд" - сери-

ал,сезон2

00.30 "Черниятсписък"(премие-

ра)-сериал,сезон9

01.20 "Рей Донован" - сериал,

сезон1

02.00 "Ямата"-сериенфилм

03.40 "Останисмен:Завинаги"-

сериал/п/

05.20 "Пресечна точка" - публи-

цистичношоу/п/

10.00Кардиограма

11.00EuroTVShop

11.30ШоутонаМавриков

12.30EuroTVShop

13.00Новини

13.15ЕвроДикоФ

15.15Новини

15.30EuroTVShop

16.00Делници

19.30Новини

20.00Политикаиспорт

21.00Психологическипортрет

22.00Паметбездавност

23.00Новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Кардиограма

04.30Психологическипортрет

05.30Политикаиспорт

06.30Делници

Църкватапочитана11майсв.равноапостолниМетодийикирил.св.свщмчкМокий
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Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ87

водоравно:
Паравани. Озирис. Караманово. Они. Ред.

Таратор.Мер.Тек.Ремер/Марко/.Се.Патос.Вил.
Кол.Етил.Хотели.Балинов /Радослав/.Карати.
Сарагоса."Ема".Нес.Наналал/Далпатрам/.цол.
лак.Невен.На.Селим.лов.Ток.Елен.Кавали.
Капитан.Тапети.Макарони.Ему.Сак."Новинар".
Тан/Карой/.Нол/Дитер/.Мител.Ни.Салам.Кор.
Гат.Сезан/Пол/.Кавала."Соларис".Парапет.Ва-
рели.Ананаси.

отвЕСно:
Такета. Анеле. Атанасов /Георги/. Раде-

тел. Салеп. Колела. Вар. Котис. Килим. лазар.
Ват.Синан.Метан.Маре/Жан/.Шамар.лоран/
Огюст/."НаКом".Нил.Нарев.Ванел/Шарл/.На-
вик.Си.Динамит.Гавот."Ритон"."Отел".Колев/
Тодор/."Тонер".Па.Говор.Хасан/Фаик/.Канал.
Кан. Зор. Корал. Тапир. Гара. Пи. Рота. Нове.
Таван. Ром.летец. Катет. Тапа.Финес. лимон.
лиман.лес.Сирени.Алани.Уникати.
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ЧЕТВЪРТЪК
11 май

ТРОПС
16 

Гледайте

Футбол
по Диема спорт
19.00 лудогорец - Черно море

по БтВ екшън
22.00 Рома - байер л

по ринг
21.45 Фиорентина - базел

по макс спорт 3
22.00 Ювентус - Севиля

по макс спорт 4
22.00 уест Хем - АЗ Алкмаар

по Бнт 3
МодеРен петобой
10.55 и 15.25 СК в София

по макс спорт 1
тениС
12.00 “Мастърс” в Рим

по еВроспорт 1
КолоеЗдене
13.45 обиколка на италия 
(VI етап)

  �
Владимир ниКолоВ

БОК отличи медалистите от последните 
европейски първенства по борба и вдигане 
на тежести. На церемония в столичен хотел 
със “Златна значка” бяха наградени петима-
та европейски шампиони, а със “Значка на 
БОК” - сребърните и бронзовите медалисти 
и техните треньори.

На тържеството присъстваха председате-
лят на БОК Стефка Костадинова, генсекът 

Белчо Горанов и президентите на двете фе-
дерации - ариф маджид (вдигане на теже-
сти) и Христо маринов (борба).

Еврошампиони по борба станаха Юлияна 
Янева (68 кг), мими Христова (65) и Едмонд На-
зарян (60). В щангите триумфираха ангел Русев 
(55) и Карлос Насар (89), Иван Димов се окичи 
с бронз (61).

“Трябват още 2-3 месеца, за да се стабили-
зира федерацията. Ситуацията, в която се на-
мирахме досега, ще приключи. мотивацията е 
успехът, който чака националите ни в бъдеще”, 
каза маджид. 

Световната антидопингова 
агенция (WADA) е наказала 
195 руски спортисти заради до-
пинг. Санкциите са наложени 
въз основа на данни от москов-
ската лаборатория. Разследват 
се 188 други случая, а на дру-
ги 77 състезатели са повдиг-
нати обвинения. Пробите на 
санкционираните са взимани 
между 2012 и 2015 г. Това ста-
на ясно на заседание на Изпъл-
кома на WADA в монреал, на 
което се стигна до заключение, 
че текущото състояние на ру-
ската антидопингова агенция 
RUSADA продължава да е в 
несъответствие със Световния 
антидопингов кодекс.Руската 
страна настоява, че не е заме-
сена в този скандал, което до-
веде до съдебно производство. 
Спортният арбитражен съд 
застана на страната на WADA, 
но само частично се съгласи с 
пакета от санкции, наложени 
на руския спорт, които бяха в 
сила до декември 2022 г.

александър Везенков и 
Олимпиакос се класираха за 
финалната четворка в Евро-
лигата. Гръцкият шампион 
победи в решителния пети 
мач Фенербахче с 84:72 т. у 
дома, за да стигне за втора 
поредна година до топ 4 на 
най-престижния баскетболен 
турнир в Европа.

актуалният Спортист №1 
на България изигра поредния 
си добър мач, като завърши 
със 17 т. Саша реализира се-

дем от десетте си опита от 
игра, както и два от три уда-
ра от наказателната линия. В 
“Двореца на мира и приятел-
ството” в Пирея националът 
ни заби 15 т. през второто по-
лувреме. Топреализатор стана 
Костас Слукас с 22 т.

За място на финала Олим-
пиакос очаква по-добрия от 
монако и макаби Та, които 
снощи играха решителния 
пети мач. Във финалната 
четворка вече е Барселона, а 

последният 1/2-финалист ще 
бъде Реал м или Партизан.

“Щастлив и горд съм с 
всички, които работиха, за да 
стигнем дотук. Тактиката на 
“фенерите” влезе в главите ни. 
В този мач искахме да играем 
здраво в защита, да се разда-
дем пред нашата публика и 
успяхме. Дадохме 110% от 
себе си, за да се класираме”, 
заяви Везенков.

В атина изявите му про-
следи треньорът на тима от 

НБа Сакраменто Кингс - 
майк Браун.

“Начинът, по който стре-
ля от тройката, е нещо, което 
харесвам, той се справя мно-
го добре с пространствата, 
бърз е. Ще бъде ефективен 
играч в НБа на високо ниво, 
особено с твърдостта, която 
показва. Той е безстрашен и 
аз харесвам това”, каза Браун. 
Именно Кингс държи правата 
на Саша за НБа.

Везенков ще вземе реше-
ние за бъдещето си след края 
на сезона. Наскоро той каза, 
че не желае да ходи в най-сил-
ната лига, само за да каже, че 
го е направил, а иска да играе.

СнимкаБТа

Кевин де бройне (вдясно) от Ман Сити стреля към вратата на Реал в 1/2-финала от Шампионската лига

Везенков и Олимпиакос 
в топ 4 в Европа
ГърцитеелиминирахаФенербахчеотЕвролигата,
треньоротнБагледабългарина

Реал и 
Ман Сити 
отложиха 
развръзката

Реал не успя да победи манчес-
тър Сити в мадрид и завърши 1:1 
на “Сантяго Бернабеу” в първия 
1/2-финал в Шампионската лига. 
Първенците на Испания и англия 
си размениха по полувреме и по 
един красив гол от далечно разсто-
яние. Винисиус Жуниор (36) изве-
де домакините, а Кевин де Бройне 
(67) изравни, но останаха сериозни 
съмнения, че преди гола му топка-
та беше напуснала терена. Реван-
шът на Острова е в сряда.

В другия 1/2-финал снощи иг-
раха милан и Интер.

“Оптимисти сме за реванша. 
Ще имаме и повече време за въз-
становяване. Надявам се да игра-
ем по същия начин, защото в този 
дуел битката ще е до последната 
минута на реванша. Определено 
можехме да спечелим. Съдията 
не внимаваше в много ситуации. 
Показа жълт картон на мен, а не 
на футболистите на Сити, които 
заслужаваха”, обяви треньорът на 
Реал Карло анчелоти.

“мачът беше напрегнат и 
труден. Но е нормално да е така. 
Когато бяхме по-добрият отбор, 
получихме гол. Когато Реал до-
минираше, успяхме да изравним. 
Имахме своите положения, но не 
беше лесно”, коментира колегата 
му Пеп Гуардиола.

БОК отличи медалистите 
в щангите и борбата

СнимкаБОк

боК награди евромедалистите по вдигане на тежести и борба

Наказаха  
195 руснаци 
заради 
допинг


